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رئیس مرکز بهبود محیط کســب و کار وزارت 
اقتصاد، 1۸ اسفند ماه را آخرین فرصت دستگاه های 
مرجع صدور مجوزهای کسب و کار برای بارگذاری 

مدارک مورد نیاز این مجوزها اعلام کرد.
به گزارش ایرنا و به گفته »امیر سیاح« رئیس 
مرکز بهبود محیط کسب و کار وزارت اقتصاد، تمام 
دســتگاه هایی که مجوز کســب و کار صادر می کنند 
بایــد بــه صورت الکترونیک ایــن کار را انجام دهند و 
چنانچه متقاضی را به صورت حضوری فرا بخوانند، 

جرم است.
سیاح در گفت وگویی یادآور شد: دستگاه های 
اجرایی ما ۱۰۰ سال است که عادت کرده اند ماموران 
خود را به محل کسب و کار مردم اعزام کنند و مامور 
بــا مشــاهده کســب و کار اعــام نظــر کند کــه مردم 
می تواننــد کار کننــد یا خیر، اما این روند باید خاتمه 
پیــدا کنــد. وی گفــت: برخــی دســتگاه ها هنــوز باور 
نکرده اند که مجوزهای کسب و کار باید الکترونیک 
شود و گمان می کنند دولت این قانون را اجرا نخواهد 
کــرد در صورتــی که از ۱۸ اســفند به بعد دیگر اجازه 
نخواهیــم داد، دســتگاه های مختلــف بــه کاغذبــازی 

ادامه دهند.

صدور مجوزهای کسب و کار باید شفاف و 
الکترونیکی شود 

 معاون اقتصادی وزیر امور اقتصادی و دارایی 

نیــز گفــت: از مــواردی کــه تــا ۱۸ اســفند در صــدور 
مجوزهــای کســب و کار باید عملیاتی شــود شــفاف 
شدن صدور مجوزها و الکترونیکی شدن فرآیند آن 

است.
سید محمد هادی سبحانیان با بیان اینکه در 
بخش صورت مجوزهای کسب و کار قوانین مترقی 
داریــم، افــزود: از آنجــا که دســتگاه های صادرکننده 
مجوز، تعارض منافع و امضای طایی دارند، دریافت 
مجوز بســیار ســخت و شــفاف ســازی فرآیند صدور 

مجوزها  نیز مشکل شده است.
وی افزود: این در حالیست که در اسناد تحولی 
دولت آمده که باید به سمت صدور مجوزهای کسب 
و کار برود تا مردم آثار خوب آن را در زندگی احساس 

کنند.  
ســبحانیان تصریــح کــرد: در تبصــره ۱۸ قانون 
بودجــه امســال در موضــوع تســهیات پرداختــی به 
کسب و کارها که منجر به اشتغال می شود تقریباً در 
۶ ماهه اول سال اتفاقی نیفتاد، ولی در ۶ ماهه دوم 
سال اقدامات بسیار گسترده توسط دستگاه انجام 
شد.  معاون اقتصادی وزیر اقتصاد با بیان اینکه حدود 
۵ ماه از فعالیت مرکز پایش کسب و کار برای شفاف 
شــدن مجوزها می گذرد، افزود: الکترونیکی شــدن 
صدور مجوزهای کســب و کار، شــرط لازم در قانون 
است و دستگاهها باید درگاه های تخصصی وزارتخانه 
ها را به درگاه ملی متصل کنند.  به گفته سبحانیان، 

الکترونیکی شدن صدور مجوزهای کسب و کار، شرط 
لازم در قانون است اما شرط مکمل آن این است که 
از درگاه ملی این مجوزها به دست مردم برسد یعنی 
اینکه دستگاه ها باید درگاه های تخصصی وزارتخانه 
ها را به درگاه ملی متصل کنند چون بتوانیم گزارشی 
از تعداد درخواست مجوز در وزارتخانه ها همچنین 
گزارشی از تعداد مجوزهای صادر شده، صادر نشده 
و زمان اخذ مجوز داشــته باشیم.  سبحانیان گفت: 
بر اساس آمار در وزارت صمت ۵۹ مجوز شناسایی 
شده که از این تعداد ۴۰ مورد تأیید محور و ۱۹ مورد 
ثبت محور است و از ۵۹ مجوز که به وزارت صمت 
ارسال کردیم، هشت مجوز را با کاربرگ برگرداندند و 
این هشت مجوز هم مورد تأیید ما نبوده یعنی مؤلفه 
هایی در کاربرگ ها وجود داشت که از شفافیت لازم 
برخوردار نبوده است.به گزارش ایرنا، شروع کسب و 
کار جدید در ایران به هیچ وجه مسئله ساده و پیش 
پا افتاده ای نبوده و برعکس کارآفرینان را با چالش 
ها و مشــکاتی مواجه کرده اســت؛  روند پیچیده و 
طاقت فرسای اخذ مجوزهای شروع کسب وکار یکی از 
مشکات اقتصادی ما طی سالیان گذشته بوده و برای 
شروع هر کسب وکار، مردم باید کلی ضوابط و پیچ 
و خم اداری را طی کنند تا مجوز بگیرند؛ این مسیر 
ســخت و طولانی موجب شــد که به تعداد زیادی از 
متقاضیان مجوز داده نشود  یا بسیاری از آنها در طی 
این مراحل زمان بر، از شروع کسب وکار خود منصرف 

شــوند.برای حــل ایــن مشــکات، کمیســیون تلفیق 
مجلس به تازگی مصوب کرد که: »کلیه امور مربوط 
بــه مجوزهــای کســب وکار از قبیــل دریافــت تقاضا، 
پاسخ دهی به استعام ها و تاییدیه ها و صدور مجوز، 
صرفــاً از طریــق درگاه ملــی مجوزهــای کشــور انجام 
می شود و اخذ هرگونه هزینه بابت خدمات صدور 
مجوز و امور مربوطه خارج از سامانه مذکور توسط 

دستگاه های دولتی ممنوع است.«
بــا تصویــب این مصوبه گام مهمی در راســتای 
تســهیل صدور مجوزهای کسب وکار برداشته شد و 
مانــع  برخوردهای ســلیقه ای و کاغذبازی های اداری 
خواهــد شــد ضمــن اینکه تمامــی فرایند اخــذ مجوز 
شفاف می شود و کارها در یک چارچوب مشخص و 
در یک درگاه یعنی درگاه ملی صدور مجوزهای کشور 
انجام می شود و مهمتراینکه نظارت  بر وزارتخانه ها و 
سازمان های متولی بیشتر و امضاءهای طایی از آنها 

گرفته خواهد شئ.
اکنــون رئیــس مرکز بهبود محیط کســب و کار 
وزارت اقتصاد نیز از الکترونیکی شدن صدور مجوزها 
ی کســب و کار خبــر داده و فراخــوان فــرد متقاضــی 
و یا برخورد ســلیقه ای با متقاضیان مجوز کســب و 
کار را عملی غیر قانونی دانســته و ۱۸ اســفند را به 
عنوان آخرین فرصت برای دستگاه های مرجع صدور 
مجوزهای کسب و کار و بارگذاری مدارک اعام کرده 

است.

دادســتان کل کشــور خطــاب بــه وزیر صمت 
گفــت: قبــلا هم گفته ام کــه صنعت خودروســازی 
گرفتار اختاپوسی شده است که نمی گذارد وضعیت 

آنگونه که شایسته مردم است پیش برود.
به گزارش ایســنا،  حجت الاسام والمسلمین 
منتظری در نوزدهمین جشنواره تولید ملی افتخار 
ملی ضمن تبریک خجسته میاد با سعادت حضرت 
امیرالمومنیــن علــی علیه الســام بیان کــرد: وجود 
حضرت علی علیه السام پس از وجود مبارک پیامبر 
اکــرم )ص( نمونــه ای نــدارد و خداونــد متعــال وجود 
مقدس ایشان را از نور نبوت آفریده و ایشان مکمل 
اسام و ولایت هستند.وی در ادامه به اهمیت قدرت 
اقتصادی هر کشور پرداخت و گفت: همه میدانیم که 
قوام و پایداری هر کشور و ملتی بستگی به وضعیت 
اقتصــادی اش دارد.منتظــری افــزود: بنــا بفرمــوده 
امــام صــادق )ع( باید هدایت و فرمان اقتصادی هر 
کشور در دست اهل و صالح این کار باشد تا نتیجه 
درست حاصل شود.دادستان کل کشور خاطرنشان 
کرد: مقام معظم رهبری چندین سال است به این 
مســئله توجــه و تاکیــد دارند. اما متاســفانه در این 
سال ها کسی به این منویات توجهی نداشته است. 
حتی مقام معظم رهبری بخاطر اهمیت این مسئله، 
شــورای عالــی اقتصــادی را با حضور ســران ســه قوا 
تشکیل دادند و فرمودند برای این موضوع هرجا که 
لازم باشــد بنــده هم همراهــی و کمک خواهم کرد. 
ایشــان مســائل اقتصادی کشــور را جنگ اقتصادی 

دانسته و برای آن قرارگاه ایجاد کردند. 
منتظری یکی از موانع تولید را قاچاق دانسته 
و گفــت: حضرت امام خامنــه ای )مدظله العالی( بر 
مبــارزه بــا قاچــاق کالا تاکید جدی داشــته و دارند و 
حتی اعام کردند که باید کالای قاچاق لوکس را به 
آتش کشید، دولت سیزدهم رویکرد تحقق اهداف 
انقــاب و منویــات معظم رهبــری را دارد، اما عملی 
کردن و حل کردن مسائل موجود زمانبر است و در 
این مدت کوتاه امکان حل همه مسایل و گرفتاری ها 
نیســت.وی افزود: بخش دولتی و بخش خصوصی 
باید مکمل و همراه هم باشند تا بتوان به مشکات 
فائــق آمــد. اخیرا هم مقام معظم رهبری جلســه با 
تولیدکنندگان داشــتند و به برخی مســائل اشاره و 
ســرفصل هایی را هــم بــرای برون رفت از مشــکات 
اعــام کردنــد. اکنون بایــد بخش خصوصی با کمک 
دولــت عــزم خــود را جــزم کنــد و بــا تــاش خــود به 
دنبال پیشرفت و رونق اقتصاد کشور باشد.منتظری 
بر همکاری و تعامل همه جانبه دستگاه قضایی با 
تولیدکننــدگان تاکید کرد و گفت: همه میدانیم که 
قــوه قضاییــه در خصوص مســایل اقتصادی وظیفه 
و تکلیفی ندارد، اما پس از دســتور و منویات مقام 
معظــم رهبــری آمــاده هرگونــه همــکاری و کمک به 
تولیدکنندگان است و هرجا که نیاز به همراهی باشد 
حتمــا همــراه و در کنار شــما خواهد بــود.وی گفت: 
معتقدیم نباید شــرایط کشور به گونه ادامه داشته 
باشد که از لسان مدیران در چنین جلساتی بشنویم 

که بانک ها با تولیدکنندگان همراهی ندارند و مانع 
ایجاد می کنند؛ لذا از شما و سایر عزیزان می خواهیم 
که مســایل و مشــکات خود را به ما منتقل کنید و 
مطمئــن باشــید مــا موضوعــات مرتبط با مشــکات 
اقتصادی را دنبال خواهیم کرد.دادستان کل کشور 
ادامه داد: البته باید توجه داشته باشیم که حدود ۹۸ 
درصد سرمایه بانک ها سرمایه و سپرده مردم است و 
ماهم باید مدافع این حق مردم و بانک ها هم باشیم، 
اما اجازه نمی دهیم بانک ها برخاف دستورالعمل ها 
و بخشــنامه های بانک مرکــزی اقدام کنند. دریافت 
ســود مرکب هم براساس شرع اسام حرام است و 
هم بر اساس بخشنامه بانک مرکزی ممنوع است 
و ما اجازه نمی دهیم بانک ها از دستورات سرپیچی 
کنند.منتظری در ادامه خطاب به وزیر صمت که در 
جمع مهمانان همایش حاضر بود اظهار کرد: شــما 
مسئول صنعت کشور هستید و باید امانتدار مردم 
باشــید. همانگونــه کــه میدانیــد اخیرا مقــام معظم 
رهبری از وضعیت خودروسازی گایه داشتند و شما 
باید این مســئله را پیگیری کنید. در دولت قبل ما 
هرچه تاش کردیم و چندین جلسه با وزیر صمت 
داشتیم و بسیار پیگیری کردیم، اما نتیجه ای نداشت 
و اقدامــی انجــام نشــد.وی ادامــه داد: بنــده اولا بــه 
عنوان یک شــهروند و ثانیا به عنوان مدعی العموم 
از شــما درخواســت و مطالبه جدی داشته و خواهم 
کرد که به فریاد صنعت خودروسازی برسید. قبا هم 
گفته ام که صنعت خودروســازی گرفتار اختاپوســی 

شده است که نمی گذارد وضعیت آنگونه که شایسته 
مردم اســت پیش برود. در این راســتا شــما با تمام 
تــوان و بــا کمک نیروهای ســالم و توانمند و کاردان 
کار را دنبال کنید و بدانید که ما هم در قوه قضاییه 
همراه و پشتیبان شما هستیم. از این موضع کوتاه 
نیایید و صنعت خودروسازی کشور را از این وضعیت 
نجــات دهیــد. قطعا مافیایی کــه نمی گذارد صنعت 
خــودرو آبرویــی متناســب با شــرایط کشــور داشــته 
باشد برای شما موانع ایجاد خواهد کرد، اما شما از 
موانع و مشکات نهراسید و هرجا که نیازمند کمک 
بودید بدانید که ما در کنار شــما هستیم.دادســتان 
کل کشور با بیان اینکه یکی از اصلی ترین گایه های 
مردم همین وضعیت خودروها است گفت: باید همه 
تاش کنیم تا وضعیت اقتصادی کشور بهبود یابد و 
کارگران و کارفرمایان و نهایتا مردم از وضعیت تولید 
کشور رضایت داشته باشند.وی در به پایان سخنان 
خود گفت: وضعیت معیشتی کارگران وضعیت خوبی 
نیســت و همــه بایــد کمک کنند تا رضایــت کارگرها 
جلب شود. باید حقوق این قشر زحمتکش رعایت 
شــود. طبیعتاً مشــکات کارگــری وجــود دارد و باید 
مجلس شورای اسامی و دولت شرایطی ایجاد کنند 
که هم شرایط کارگر و هم شرایط کارفرما بهبود یافته 

و مشکات پیش رو حل و فصل شود.
در پایــان ایــن مراســم از صاحبــان صنایــع و 
تولیدکنندگان برتر در حوزه های مختلف تقدیر بعمل 

آمد.

دو جوان 23 ســاله ساکن تگزاس آمریکا از استخراج 
بیت کوین با انرژی گاز مشعل میادین نفتی، در سال 2021 

مبلغ چهار میلیون دلار به دست آورده اند.
به گزارش سایت خبری آی ای، دو جوان ۲۳ ساله اهل 
تگزاس که یکی دارای مدرک مهندســی و دیگری کارشــناس 
ارشد امور مالی از دانشگاه "تگزاس A&M" است، سال گذشته 
چهار میلیون دلار از استخراج رمزارز بیت کوین با استفاده از 
برق تامین شده توسط گاز مشعلی متعلق به میادین نفتی به 
دست آوردند.کسب درآمد زیاد از استخراج ارزهای دیجیتال 
تعجب آور نیست، اما استخراج ارز دیجیتال یک فرآیند بسیار 
انرژی بر است. براساس تحلیل دانشگاه "کمبریج"، استخراج 
بیت کوین بیش از ۱۲۵ تراوات ساعت در سال انرژی مصرف 
می کند که بیشتر از کل مصرف سالانه کشور آرژانتین است.
اما این دو جوان موفق شده اند با گاز مشعل متعلق به 
میادین نفتی، انرژی عملیات خود را تامین کنند.هنگامی که 
حفاری های نفتی به گاز طبیعی می رسد، آن گاز باید از چاه 
نفتی تخلیه شود و بدین ترتیب به شکل یک مشعل مرتفع 
شــعله ور می شــود و می ســوزد. اگر محل حفاری نزدیک یک 
خط لوله باشد، بدیهی است که آن گاز را می فروشند، اما در 
غیــر ایــن صورت، برای تحویل گاز نیــاز به ایجاد خطوط لوله 
دارند که پروژه گرانی است و توجیه اقتصادی ندارد. بنابراین 
ً به جای سرمایه گذاری در خط لوله،  شرکت های حفاری معمولا
ً شاهد  آن گاز را می سوزانند. به همین دلیل است که معمولا

شــعله های آتش در میدان های نفتی هســتیم.اکنون "برنت 
وایتهــد" مهندســی از خانــواده ای کــه در کار تولید نفت و گاز 
هستند و "مت لوسترو" یک کارشناس مالی و عاقه مند به 
بیت کوین، با مشاهده این اتاف عظیم انرژی، سرمایه خود را 
که از کار مراقبت از چمن و محوطه سازی جمع شده بود، روی 
هم گذاشتند و شرکتی به نام "Giga Energy Solutions" را 
تأسیس کردند.این شرکت تجهیزات استخراج خود را در یک 
کانتینر قابل جابجایی، روی یک چاه نفت قرار می دهد و سپس 
گاز طبیعی را به ژنراتورها هدایت می کند تا انرژی مورد نیاز 
ماینرها را تامین کند.این شرکت که شرکت جوانی است، در 
حال حاضر ۱۱ کارمند دارد و تاکنون با بیش از ۲۰ شرکت نفت 
و گاز قرارداد امضا کرده است و در حال مذاکره با صندوق های 
اعتباری دولتی برای توسعه کار خود است.نکته جالب توجه 
این است که این شرکت عاوه بر درآمدزایی از گازی که بی 
هدف سوزانده می شود و هدر می رود، میزان آلایندگی میادین 
نفتــی را نیز تــا ۶۳ درصد کاهش می دهد."وایتهد" می گوید: 
وقتی بچه بودم، همیشــه این مشــعل های آتش را می دیدم 
و می دانســتم چقدر بیهوده می ســوزند. اکنون کار ما یک راه 
جدید نه تنها برای کاهش انتشار گازهای گلخانه ای بلکه برای 
کسب درآمد از گازی است که هدر می رود."لی براچر" رئیس 
شورای باک چین تگزاس می گوید: آنها از طریق استخراج بیت 
کوین با انرژی سرگردان و حل چالش زیست محیطی، درآمد 

خود را به دست می آورند.

نماینــدگان بخــش خصوصــی می گوینــد بــا وجــود آنکه 
شورای گفت و گو در جلسات قبلی مصوباتی را نهایی کرده 

اما دولت نسبت به اجرای آنها اقدام نمی کند.
بــه گزارش ایســنا، شــورای گفت و گــوی دولت و بخش 
خصوصی به عنوان یکی از نهادهای مشــورتی قوه مجریه در 
حوزه اقتصاد، از سال ها پیش جلساتی را با محوریت بخش 
خصوصی و با ریاست وزیر اقتصاد برگزار کرده و مصوباتی را 
در این حوزه نهایی کرده اســت.هرچند شــورای گفت و گو از 
نظــر شــان قانون گــذاری، امکان نهایی کــردن قوانین جدید را 
ندارد اما با توجه به حضور نمایندگان دولت، امکان آن وجود 
دارد که مصوبات این شورا از سوی دولت رسما اجرایی شود. 
با این وجود به نظر می رســد که در جلســات اخیر این شــورا 
مصوباتی نهایی شده که دولت اجرای آنها را در دستور کار قرار 
نداده است.حســین ســاح ورزی - نایب رییس اتاق بازرگانی 
ایران - در این زمینه گفته است: اجرایی نشدن مصوبه شورا 
با موضوع معافیت مالیاتی سود تفاوت نرخ ارز ناشی از تسعیر 
ارز حاصل از صادرات در این نشست مطرح و قرار شد رئیس 
کمیســیون اقتصــاد مجلــس طی نامــه ای به رئیــس جمهور بر 
لزوم اجرای این مصوبه تاکید کند. همچنین مقرر شد نامه ای 
هم از سوی دبیرخانه شورای گفت وگو برای وزارت اقتصاد به 
عنوان دستگاه متولی در اجرای مصوبه مذکور ارسال و علت 
اجرایی نشدن آن را پیگیر شود.نایب رئیس اتاق ایران پیگیری 

مصوبه دیگر نشست قبل با موضوع مشکات سرمایه گذاران 
و مجریان طرح ها در اراضی مشاع زراعی درباره تغییر کاربری 
و ارائه سند شش دانگ مالکیت را موضوع دیگری عنوان کرد 
که در این نشست مورد بررسی قرار گرفت و قرار شد در این 
رابطه نیز نامه نگاری از سوی دبیرخانه شورای گفت وگو با وزارت 
راه وشهرسازی به عنوان متولی اجرای این مصوبه صورت گیرد 
و درخواست شود این دستگاه ظرف ۱۰ روز آینده نقطه نظرات 
خود را برای دبیرخانه ارسال کند.بر اساس اظهارات او افزایش 
نــرخ عــوارض جابه جایــی کالا از ۴ بــه ۹ درصــد و تعــارض بین 
ضوابط و مقررات حاکم بر نرخ حمل کالا و قیمت گذاری کالاهای 
اساسی دو موضوع دیگری بودند در این جلسه مطرح شد و در 
نهایت اعضای شورا تصمیم گرفتند درباره افزایش نرخ عوارض 
جابه جایی ظرف ۱۰ روز آینده با تشکیل کمیته ای با محوریت 
وزیر صنعت، معدن و تجارت موضوع را بررسی و نظر نهایی را 
در اختیار اعضای شورا قرار دهند.بر اساس گزارش سایت اتاق 
ایران، ساح ورزی درباره تعارض بین ضوابط و مقررات حاکم 
بر نرخ حمل کالا و قیمت گذاری کالاهای اساسی نیز گفت: با 
توجه به اهمیت موضوع و مشخص نبودن برخی زوایای امر و 
میزان درگیر بودن سیستم حمل ونقل کشور با پدیده هزینه 
پشت بارنامه، مقرر شد برای تصمیم گیری در این مورد مطالعه 
کارشناســی به همت وزارت صنعت، معدن و تجارت انجام و 

نتیجه آن به دبیرخانه اعام شود.

مدیــرکل روابط عمومــی وزارت نفت خبرداد در بهمن  
قــرارداد توســعه هفــت میــدان نفتی و گازی با شــرکت های 
معتبــر داخلــی و خارجی به ارزش 4 میلیارد و ۵00 میلیون 

دلار به امضا رسید.
علی فروزنده با بیان اینکه وزارت نفت دو هفته گذشته 
روزهای پرکار و پرفشــاری را پشت ســر گذاشته است، افزود: 
در هفتــه گذشــته بــا حضــور رئیس جمهــوری افتتــاح و آغــاز 
بــه کار پروژه هــای مختلــف در حوزه هــای گازرســانی و انتقال 
گاز و پتروشیمی با ارزش ۴۰ هزار میلیارد تومان را داشتیم. 
از ایــن مقــدار ۱۶ هــزار میلیــارد تومــان بــرای افتتــاح پروژه ها 
و ۲۴ هــزار میلیــارد تومان برای آغاز بــه کار پروژه های جدید 
بود. وی با اشــاره به بهره مندی ۳۱ اســتان کشــور از مواهب 
پروژه های گازرسانی گفت: یکی از نخستین سفرهای استانی 
رئیس جمهوری به استان خراسان جنوبی انجام و مصوب شد 
به ۱۶۹ روستای استان گازرسانی شود که با تاش شبانه روزی 
همکاران این اســتان، به جای یک تا دو ســال، ظرف پنج ماه 
این هدف محقق شد و توانستیم با حضور رئیس جمهوری از 
ایــن پروژه ها بهره برداری کنیم.فروزنده ادامه داد: پروژه های 
گازرسانی تقریبا در دو سال آینده به طور کامل به بهره برداری 

و اتمام می رسند و جایی در کشور باقی نخواهد ماند که به 
گاز دسترســی نداشــته باشــد. مدیرکل روابط عمومی وزارت 
نفت با اشاره به برگزاری نمایشگاه ایران پاست اظهار کرد: 
این نمایشگاه با دو برابر ظرفیت پارسال و با استقبال گسترده 
شــرکت های داخلــی و بازدیــد کنندگان خارجی برگزار شــد و 
شــماری از ســفرای کشــورهای خارجــی، تجــار و صنعت گران 
خارجی در این نمایشگاه برای مبادله با همتایان ایرانی خود 
حضــور پیــدا کردنــد. فروزنده تصریح کرد: این نمایشــگاه در 
شــرایط تحریمی کشــور نشــان داد صنایع پایین دستی نفت 
بسیار رونق دارند و آماده جهش و همکاری های بین المللی 
نیــز هســتند که بی شــک بــرای کشــور مزایــای بســیار زیاد و 
فراوانی خواهند داشت.  وی به برنامه های وزارت نفت برای 
بخش های بالادست و پایین دست اشاره کرد و گفت: از زمان 
آغاز به کار دولت سیزدهم تاکنون قرارداد توسعه هفت میدان 
نفتی و گازی با شرکت های معتبر داخلی و خارجی به ارزش ۴ 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون دلار امضا شده، همزمان برای توسعه 
بخش پایین دست تاش بسیار زیادی انجام شده است که از 
مسیر احداث پتروپالایشگاه های جدید مانع زدایی شود تا این 

پتروپالایشگاه ها آغاز به جذب سرمایه کنند.

براساس لایحه قانون بودجه سال 1401، وزارت نفت 
باید معادل 1۵ هزار میلیارد تومان ماده اولیه قیر را در اختیار 
۶ دستگاه اجرایی قرار دهد که 1۷ نماینده فعلی و 1 نماینده 
سابق مجلس نگرانی خود نسبت به رانت زا بودن طرح قیر 

رایگان را اعلام کرده اند.
به گزارش ایلنا، طرح توزیع قیر رایگان از جمله بحث های 
پرُدامنه ای ست که مجلس و دولت و کارشناسان نسبت به 
آن واکنش نشان داده اند.براساس بند »ز« تبصره یک ماده 
واحده لایحه قانون بودجه سال ۱۴۰۱، وزارت نفت، سال آتی 
نیز به روال امســال و ســال های گذشته مکلف شده نسبت 
به قرار دادن نفت خام به صورت ماهانه در اختیار پالایشگاه 
اقدام کند، بدین معنا که در صورت تصویب این بند از لایحه 
بودجــه از ســوی مجلــس، ســال آینــده نیــز وزارت نفت باید 
معادل ۱۵ هزار میلیارد تومان نفت خام، ماده اولیه قیر که 

همان وکیوم باتوم است را در اختیار ۶ دستگاه اجرایی جهت 
مصارف گوناگون قرار دهد.براساس آمار مرکز پژوهش های 
مجلس سال ۱۳۹۲ تنها نیم میلیون قیر رایگان توزیع شد. اما 
میزان قیر تخصیصی، سالیانه افزایش پیدا کرد و به ۲ میلیون 
تن در سال های ۱۳۹۵ و ۱۳۹۶ رسید؛ همچنین در سال های 
۱۳۹7 و ۱۳۹۸، ۴ میلیون تن قیر از مجموع قیر تولیدی کشور 
در قالب این طرح توزیع شد.نکته جالبی که به وضوح طرح 
توزیع قیر رایگان را به چالش می کشد و رانت زا بودن این 
طرح را اثبات می کند، عدم تخصیص قیر اختصاص داده شده 
به راه های روستایی است به طوریکه برای مثال بنابر بودجه 
ســال ۱۳۹۸ دولت مکلف به تخصیص ۴ میلیون تن وکیوم 
باتوم به دستگاه های دولتی برای اجرای پروژه های ساخت و 
ساز شد و در این سال کل تولید قیر کشور حدود ۶ میلیون 

تن بوده است. 

درآمد ۴ میلیون دلاری ۲ جوان از استخراج 
بیت کوین با مشعل نفتی!

انتقاد جدید بخش خصوصی از عملکرد 
اقتصادی دولت

 انعفاد ۴.۵ میلیارد دلار قرارداد توسعه 

برای ۷ میدان نفتی و گازی

 نگرانی ۱۷ نماینده مجلس از رانت زا بودن 

طرح قیر رایگان

۲۲ روز تا اجرای صدور مجوزهای 
الکترونیکی کسب و کار

 دادستان کل کشورخطاب به وزیر صمت: به فریاد صنعت 
خودروسازی برسید
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 بلوکه کردن بخشی از مبلغ 
تسهیلات ممنوع است

بــا  مبــارزه  و  بانکــی  مجوزهــای  مقــررات،  مدیــرکل 
پولشــویی بانک مرکزی با تاکید براینکه بحث بلوکه کردن 
بخشی از مبلغ تسهیلات از گذشته ممنوع بوده خبرداد اگر 
مشتری بانک با چنین موردی مواجه شود، حتماً قابل طرح 

و رسیدگی است.
بــه گــزارش ایرنا، حمیدرضا غنی آبادی در یک گفتگوی 
تلویزیونــی مدیــرکل مقــررات، مجوزهــای بانکی و مبــارزه با 
پولشــویی بانک مرکزی در توضیح وثایق نقدی یادآور شــد: 
بانــک بــرای ضمانــت تســهیلات از وثایق مختلفی اســتفاده 
می کند که ممکن است بخشی از ضمانت را به عنوان وثیقه 
نقــدی دریافــت کند. ولــی در خصوص بلوکه کردن بخشــی 
از تســهیلات این موضوع منع قانونی و دستورالعملی دارد. 
چراکــه بلوکــه کــردن بخشــی از تســهیلات به لحــاظ فقهی، 
قانونــی و مقرراتــی محــل ایــراد اســت، آن هم بــه این دلیل 
که نرخ مؤثر سود تسهیلات را افزایش می دهد و تخطی از 

قوانین تلقی می شود.
وی افزود: همانطور که رئیس کل بانک مرکزی نیز تأکید 
کرد، چنین تخلفی در هیأت رســیدگی به تخلفات بانک ها 

رسیدگی می شود.
مدیرکل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی 
بانک مرکزی گفت: طرح شمولیت مالی بانک مرکزی در واقع 
تأمین مالی خرد خانوارها در شبکه بانکی است که به صورت 
غیرحضوری، چهار مرحله افتتاح حساب، اعتبارسنجی، تأمین 
وثایق و امضای الکترونیکی را پوشش داده و از ابتدای سال 

آینده نیز عملیاتی می شود.
وی با اشاره به آمادگی اجرای مراحل یادشده در طرح 
شمولیت مالی از جمله تصویب افتتاح حساب غیرحضوری در 
شورای عالی مبارزه با پولشویی به ریاست وزیر اقتصاد گفت: 
مقررات مرتبط با امضای الکترونیکی نیز در هیأت عامل بانک 
مرکزی تصویب شده و از سال آینده انشالله محقق می شود.
وی به تشریح برنامه های آتی بانک مرکزی در خصوص 
شــمولیت مالــی پرداخــت و گفــت: شــمول مالــی در ادبیات 
نظری موضوع به معنای دسترسی آسان،   سریع و مقرون به 
صرفه همه آحاد جامعه به خدمات بانکی است و لذا یکی از 
شاخص های توسعه مالی در هر کشوری محسوب می شود. 
به عبارت دیگر این مفهوم در معنای میزان فراگیری خدمات 

مالی در اقصی نقاط یک کشور است.
غنی آبادی ادامه داد: مطالعات و پژوهش ها نیز حاکی 
از آن است که هرچه شمول و فراگیری خدمات مالی بیشتر 
باشــد، بــه رشــد اقتصــادی و توســعه مالــی آن کشــور منتج 
می شــود. بــه همین دلیل همــواره یکی از اهــداف و مقاصد 
سیاست گذاران و به طور ویژه سیاستگذار پولی بحث توسعه 
شمولیت مالی است و البته خوشبختانه از این نظر شرایط 

خوبی داریم.
ایــن مقــام مســئول بانــک مرکــزی ضمــن برشــمردن 
شاخص های شمول مالی تصریح کرد: برای مثال گستردگی 
شــعبه در ســطح کشور، دســتگاه های خودپرداز، پایانه های 
فروشــگاهی بــرای خریــد و غیره شــاخص هایی هســتند که 
ارزیابی کننده شمول مالی در یک کشور محسوب می شود. 
همچنین امکان افتتاح حساب یکی از مهم ترین شاخص های 
کلیدی در ارزیابی شــمول مالی اســت که هم اکنون در این 
خصوص پوشش حساب های بانکی بالای ۱۵ و ۱۸ سال و در 

به طورکلی بزرگسال در سطح قابل قبولی است.
غنی آبادی با بیان اینکه موضوع اصلی ارتقای این تراز در 
شبکه بانکی به ویژه در ارائه اعتبارات، کارت بانکی و تسهیلات 
است گفت: استفاده از ابزارهای فناورانه که بر اساس آن فرد 
به صورت غیرحضوری بتواند از خدمات بانکی بهره مند شود 

مستلزم پیش نیازهایی است.
وی افــزود: یکــی از ایــن پیش نیازهــا، احــراز هویــت 
الکترونیکی است، یعنی بانک باید اطمینان حاصل کند که 
دریافت کننده خدمات مالی همان کســی اســت که در واقع 
احــراز هویــت شــده اســت. در ایــن زمینــه یــک ســری موانع 
و چالش هایــی وجــود داشــت، چراکــه نباید زیرســاخت های 
پرداخــت ملی کشــور محل سوءاســتفاده قرار گیــرد. بر این 
اســاس و تــا پیــش از ایــن ارائه خدمــات غیرحضوری ممنوع 
و منوط به تصویب دستورالعملی در شورای عالی مبارزه با 
پولشویی شده بود که خوشبختانه این دستورالعمل تصویب 

شد.
مدیرکل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی 
با بیان اینکه با تصویب این دســتورالعمل، زمینه اســتفاده 
آحــاد جامعــه از خدمــات بانکــی غیرحضــوری فراهــم شــده 
است، تاکید کرد: نکته قابل توجه در تدریجی بودن اجرای 
این طرح است چراکه اجرای کامل این طرح نیازمند فراهم 
شدن زیرساخت های لازم در این زمینه توسط بانک هاست 
و بسیاری از بانک ها در این زمینه مقدمات و زیرساخت ها را 
فراهم کرده اند و امیدواریم بانک ها از اوایل سال آینده این 

امر را عملیاتی کنند.
غنی آبادی اجرای این طرح را گام مهمی در شــمولیت 
مالــی خوانــد و گفــت: با اجرایی شــدن این طــرح جغرافیا و 
محدودیت مکانی برای مشتریان بانک ها حذف خواهد شد.
این مقام مسئول بانکی با اشاره به برخی انتقادات و 
گلایه مندی های مشــتریان در برخی مناطق کشــور در زمینه 
دسترســی بــه خدمــات بانکی در حــوزه دریافــت، پرداخت و 
تسهیلات گفت: با تمهیدات اندیشیده شده و اجرایی شدن 
دســتورالعمل جدیــد، محدودیت هــای جغرافیایــی و ســایر 
نواقص در دریافت خدمات بانکی برای تمام هم وطنان حذف 

و برطرف می شوند.

همگرایی و وحدت رویه میان بانک ها افزایش می یابد
مدیرکل مقررات، مجوزهای بانکی و مبارزه با پولشویی 
بانــک مرکــزی با تأکید بــر اینکه مقررات بــرای همه بانک ها 
یکســان اســت؛ عنــوان کرد: شــاید عــدم وحدت رویــه ای که 
هم اکنون در شبکه بانکی در برخی موارد وجود دارد، ناشی 
از آن باشد که تمهید و زیرساخت مقرراتی لازم برای استفاده 
از خدمات غیرحضوری پیش از این به بانک ها ابلاغ نشــده 
بود و لذا این امر در سطح شبکه بانکی نهادینه نشده بود. 
برایــن اســاس و بــا تمهیــدی کــه از این هفتــه در نظر گرفته 
شــده اســت، قطعاً به سمت همگرا شدن بانک ها در زمینه 
بهره منــدی از خدمــات بانکی پیــش خواهیم رفت. البته این 
ً از ابزارهای  احــراز هویــت روش های مختلفــی دارد و معمولا
بیومتریک، فیلم، امضای دیجیتال یا حرکاتی از سوی مشتری 
که نشان دهنده رعایت شدن پرونکل های شناسایی از سوی 
بانک است، استفاده می شود.غنی آبادی ابراز امیدواری کرد: 
با ابلاغ الزامات قانونی و زیرساخت مقرراتی به شبکه بانکی، 
این اختلاف رویه در شــبکه بانکی کاهش یابد و به ســمت 

همگرایی و وحدت رویه میان بانک ها حرکت می کنیم.

چــه کســی حاضــر اســت بــرای دریافــت 
ســود ۲۰۰۰ تومانی، زیر ســایه ترسناک کرونا 
و در روزگاری کــه شــعار "وقــت طلا اســت" در 
ذهن هایمان حک شده، به بانک مراجعه کند؟ 
یک نفر؟ ۱۰۰۰ نفر؟ یک میلیون نفر؟ حتی اگر 
ایــن تعــداد هم حاضــر به این کار باشــند، باز 
هم از رسوب سهم سهامدار در برخی شرکت 
هــا جلوگیــری نمیشــود! البته منظور از ســهم 
سهامدار، یک قران و دوزار نیست، صحبت از 

۸۰۰ میلیارد تومان پول است!
بــه گــزارش ایســنا، شــرکت های بورســی، 
ســالانه مجمعــی را بــرای اتخــاذ تصمیماتــی در 
رابطــه بــا میزان تقســیم ســود برگــزار می کنند 
کــه بــه نتیجــه حاصــل از آن ســود مجمع گفته 
میشود. سودی که شامل حال سرمایه گذارانی 
می شود که تا روز مجمع مالک سهام آن شرکت 
باشــند. طبق قانون تجارت شرکت های بورسی 
تــا هشــت مــاه بعــد از برگــزاری مجمــع فرصت 
دارنــد تــا ســود نقــدی را بیــن ســهامداران خود 
تقسیم کنند. جدا از این فرصت غیرمنطقی که 
در اختیار شــرکت ها قرار دارد،  نحوه پرداخت 
سود از سوی شرکت ها هم سال هاست که به 
یکی از دغدغه سهامداران تبدیل شده است.

دلیــل آن هــم اصــرار برخی شــرکت ها بر 
واریز ســود ســهامداران از روش های ســنتی و 
منســوخ شــده ای اســت که به غیر از منصرف 
و  خــود  ســود  دریافــت  از  ســهامداران  کــردن 
رســوب ســود در شــرکت ها، تقریبا هیچ تاثیر 
دیگری ندارد! درواقع با اینکه حدود چهار سال 
از راه اندازی ســامانه ســجام میگذرد و شرکت 
ها میتوانند بدون دردسر از طریق این سامانه 
ســود را به حســاب ســهام داران واریز کنند اما 
همچنان بر روش سنتی معرفی یک بانک برای 
دریافت سود و تاکید بر مراجعه حضوری سهام 

داران به بانک پایبند هستند.

تکلیف سود این ۱۳ شرکت چه شد!؟
اقــدام  ایــن راســتا، خبرگــزاری ایســنا  در 
به بررســی نتایج واریز ســود ۴۰ شــرکتی کرده 
است که طی سال های ۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ در بازار 
سرمایه عرضه اولیه شدند. نتیجه این گزارش 
که آخرین عرضه اولیه یعنی فزر را در نمی گیرد، 

اعداد شگفت انگیزی بود!

یک قران دوزاری که به پولی هنگفت تبدیل 
شد!

از ابتــدای ســال ۱۳۹۹ تــا انتهــای دی مــاه 
ســال جــاری، در مجمــوع ۴۰ عرضــه اولیــه در 
بــازار ســرمایه صــورت گرفــت کــه از میــان ایــن 
۴۰ شــرکت، ۲۰ شــرکت ســجامی و ۲۰ شرکت 
غیرسجامی بودند. به بیان واضح تر، فقط نیمی 
از شرکت ها سود را از طریق سجام به حساب 
ســهامداران پرداخــت میکنند. از میــان این ۲۰ 
شــرکت، عرضــه اولیــه هفــت شــرکت شــامل 
حآفرین، فگســتر، لطیــف، وهامون، کیمیاتک، 
فجهان و سبزوا بعد از برگزاری مجمع عمومی 
سالیانه و عرضه اولیه ۱۳ شرکت شامل غگیلا، 
گدنــا، فتوســا، ولــکار، ســپید، صبــا، ولپــارس، 
شــاروم، امین، ثبهســاز، بپیوند، ثامید و چخزر 

قبل از برگزاری مجمع عمومی ســالیانه صورت 
گرفته است.

بیشترین و کمترین میزان مشارکت در عرضه 
های اولیه

مذکــور،  هــای  اولیــه  عرضــه  میــان  از 
صبــا،  و  بپیونــد  عرضــه  دو  در  ســهامداران 
بیشــترین و کمتریــن مشــارکت را داشــته انــد. 
به طوریکه در عرضه اولیه بپیوند بیش از پنج 
میلیون و ۵۰۰ هزار نفر و در عرضه اولیه صبا 
کمتر از دو میلیون نفر )یک میلیون و ۹۴۴ هزار 
نفر( مشارکت کرده اند. بر این اساس مجموع 
سود پرداختی بپیوند ۱۳ میلیارد و ۸۶۰ میلیون 
تومــان تومــان بوده که به هــر کد حدود ۲۵۰۰ 
و مجموع ســود پرداختی صبا نیز ۷۰۰ میلیارد 
تومان بوده که به هر کد حدود ۳۶۰ هزار تومان 

رسیده است.

۸۸۰ میلیارد تومان بی زبان!
۱۳ شــرکت مذکــور، حــدود ۸۸۰ میلیــارد 
تومان سود خود را خارج از سجام و از راه های 
دیگــر ماننــد معرفی بانک یــا دریافت اطلاعات 
فکسی از سهامدار پرداخت کرده اند درحالی که 
حدود ۵۳ میلیون نفر در این عرضه ها شرکت 
کــرده بودند! یعنی ممکن اســت یک ســهامدار 
در ۱۰ عرضــه اولیــه از عرضــه اولیه های مذکور 
مشــارکت داشــته و مجبــور بوده بــرای دریافت 
سود خود که گاهی کمتر از ۵۰۰۰ تومان بوده، 
به حداقل پنج بانک مختلف مراجعه کند!! این 
درحالــی اســت که بانــک ها باجــه جدایی برای 

پرداخت سود در نظر نمیگیرند و اگر سهامدار 
خواهــان ســود ۲۵۰۰ تومانــی خــود باشــد، در 
بهتریــن حالــت ممکــن باید یک ســاعت منتظر 

نوبت خود بماند.

یک قران دوزاری که به پولی هنگفت تبدیل 
شد!

درحالــی که در دو ســال قبــل، با توجه به 
شــرایط بــازار، شــاهد بیشــترین میــزان عرضــه 
اولیــه در بــازار ســرمایه بودیــم، انتظــار میــرود 
یکی از شروط عرضه سهام یک شرکت در بازار 
سرمایه این باشد که آن شرکت سود خود را از 
طریق سامانه سجام پرداخت کند. چراکه سود 
برخی شرکت ها به قدری کم و ناچیز است که 
منطقــی نیســت ســهامدار بــرای دریافت آن به 

بانک مراجعه کند.
برای مثال سود نقدی هر نفر غگیلا ۷۵۰۰ 
تومان، گدنا ۱۱۰۰ تومان، فتوسا ۲۹۷۰ تومان، 
ولــکار ۸۵۸۰ تومــان و ســپید ۱۵ هــزار و ۹۰۰ 
تومان بوده )پنج شرکتی که فاصله کوتاهی بین 
عرضه اولیه و برگزاری مجمع عمومی ســالیانه 
داشته اند( و مسلم است در شرایطی که کرونا 
بــرای ســلامتی مردم کمیــن کرده اســت، کمتر 
کسی حاضر است برای دریافت این مبالغ ناچیز 
بــه مــکان پرخطری به نــام بانــک مراجعه کند. 
حتی اگر این ویروس هم نبود، چه کسی حاضر 
است برای دریافت ۱۱۰۰ تومان سود، ساعت ها 

وقت خود را صرف صف طویل بانک کند؟
تازه اگر فرد تنها سهامدار یکی از این سهم 
ها باشد. اگر فرص کنیم فرد سهامدار همه پنج 

سهم مذکور باشد، روی هم رفته برای دریافت 
کمتر از ۳۰ هزار تومان، باید حداقل به ۵ بانک 
مراجعه کند! نکته ای که کمتر به آن توجه شده 
ایــن اســت که بــا توجه به اینکــه درحال حاضر 
بیش از نیمی از مردم کشور، سهامدار بورسی 
هســتند، ممکن است بســیاری از این افراد در 
روستاهایی ساکن باشند که حتی بانکی که از 
سوی شرکت برای دریافت سود انتخاب شده، 
در آن روستا وجود نداشته باشد و فرد مجبور 
اســت بــرای دریافــت دو هــزار تومان ســود، به 

شهر دیگری سفر کند!

سودهای ناچیز، رسوب های هنگفت!
در هــر حــال، ســودی کــه ۱۳ شــرکت باید 
پرداخــت میکردنــد، ۸۰۰ میلیــارد تومــان بــوده 
اســت کــه ایــن مبلــغ از جمــع همان ســودهای 
ناچیــز هــزار تا ۱۵ هــزار تومان به دســت آمده 
اســت. همان ســودهای ناچیزی که حق مسلم 
مــردم اســت اما ســهامدار به دلیــل بی تدبیری 
شرکت ها، عطای سود را به لقایش می بخشد 
و همیــن فراینــد ســاده باعث رســوب پول های 
آنچنانی در حساب شرکت ها می شود. چراکه 
ســهامداران بــرای دریافــت ســود خــود مراجعه 

نمیکنند و سودها در شرکت باقی می ماند.

حق الناس در انتظار تصویب قانون!
در ایــن بررســی تنها ۴۰ شــرکت گنجانده 
شده اند و قطعا اگر همه شرکت های حاضر در 
بازار سرمایه را مورد بررسی قرار دهیم سودهای 
رسوب شده هنگفت تری به دست خواهد آمد. 

بنابرایــن انتظار میرود بــرای جلوگیری از حقی 
که از سهامدار ضایع می شود،   الزام سجامی 
شــدن شــرکت ها ســریع تر  اجرایی شــود. در 
این راســتا حدود یک ماه قبل، مجید عشــقی، 
رئیــس ســازمان بــورس و اوراق بهــادار دربــاره 
پرداخت سودشرکت ها از طریق سامانه سجام 
گفــت: زیرســاخت های فنــی لازم بــرای این امر 
در شــرکت سپرده گذاری مرکزی اوراق بهادار و 
تســویه وجوه به طور کامل ایجاد شــده اســت. 
بایــد برای برخی شــرکت ها، الــزام قانونی برای 
پرداخت ســود ســهام از طریق ســامانه ســجام 
تصویــب شــود، زیرا برخــی از بانک هایی که در 
بورس هستند اعلام کردند که بدلیل اینکه ما 
بانک هســتیم سود ســهام را خودمان پرداخت 

می کنیم.
وی گفــت: ســازمان بــورس و اوراق بهادار 
پیشــنهاد الــزام قانونــی شــرکت ها بــه پرداخت 
سود از طریق سامانه سجام را در پیش نویس 
طــرح اصــلاح قانــون بــازار اوراق بهــادار آورده 
اســت. همانطــور که وعــده داده بودیم طی دو 
مــاه اخیر تمام زیرســاخت های فنی لازم انجام 
و بــا تصویــب قانون جدید بازار اوراق بهادار در 
مجلس شــورای اســلامی شــاهد پرداخت سود 
ســهام همه  شرکت های حاضر در بازار سرمایه 

از طریق سامانه سجام خواهیم بود.
امیــد میــرود با توجــه به آماده بــودن این 
زیرســاخت هــا، مجلس نشــینان بــه این حقی 
که به راحتی از مردم ضایع می شود توجه و با 
تصویب این قانون، دست شرکت ها را از حق 

مردم کوتاه کنند.

 ســودهنگفـت تاخیر در پــرداخـت سـودهای 

نقـدی سهـامـداران 

راه اندازی سامانه سیمرغ در بورس کالا

جشنواره جهانی توان خواهان ۲۰۲۱ ژاپن پایان یافت

مدیــر توســعه فنــاوری اطلاعــات بــورس 
بــا  انــدازی ســامانه جدیــد عرضــه  کالا از راه 
نام"ســیمرغ" در راســتای طرح جامع یکپارچه 
ســازی ســامانه های عملیاتی در آینده نزدیک 

خبرداد.
بــه گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از کالا 
خبــر؛ برمــک هوشــیار بــا بیــان اینکــه طراحــی 
ایــن ســامانه یکــی از پروژه هایــی اســت که در 
راستای طرح جامع یکپارچه سازی سامانه های 
عملیاتی موســوم به »ســامانه سیمرغ« پیاده 
سازی شده که از لحاظ تکنولوژی و فرآیندی به 
طور ویژه ارتقا یافته است و به زودی جایگزین 

تمام سامانه های قبلی بورس کالا می شود.
برمــک هوشــیار افــزود: ایــن اقــدام یــک 
وحدت رویه در تمامی سامانه های عملیاتی به 
وجــود مــی آورد تا همگی آن ها از یک ســاختار 

شکلی و فرآیندی تبعیت کنند.
وی گفت: به لحاظ بحث مدیریت کاربران 
نیــز مدیریــت کاربــران تمامــی ایــن ســامانه ها 

یکپارچه شــده و دسترســی سامانه های جدید 
از طریــق ســامانه sso یــا همــان درگاه ورود 
پیشــرفته ترین  کــه  می افتــد  اتفــاق  یکپارچــه 

تمهیدات امنیتی در آن لحاظ شده است.
هوشــیار اضافــه کــرد: یکــی از اتفاقــات 
صورت گرفته در سامانه جدید عرضه، تغییرات 
تکنولوژی اســت به طوریکه در این ســامانه از 
تکنولوژی ویندوز اپلیکیشن به وب اپلیکیشن 

تغییر رویکرد دادیم.
ایــن  بیشــتر  جزئیــات  توضیــح  در  وی 
تکنولــوژی اظهــار کــرد: در واقــع در این حالت 
دیگــر نیاز نیســت کاربران اپلیکیشــنی را روی 
سیســتم های خود داشــته باشند و به سادگی 
از طریــق مرورگرهــا می تواننــد ســامانه را بــه 
اجــرا درآورنــد. همچنین این ســامانه به لحاظ 
به روزرســانی و مباحث امنیتی، حرفه ای تر و 
پیشــرفته تر از ســامانه قبلــی بــوده و به لحاظ 
کاربری، علاوه بر ظاهری شکیل تر و به روزتر، 
سهولت استفاده از آن نیز برای کاربران بسیار 

بیشتر است.
ارتقــای  بــر  عــلاوه  داد:  ادامــه  هوشــیار 
تکنولوژی و معماری سیستم، در داخل سامانه 
هــم تغییــرات مثبتــی اتفــاق افتاده اســت. به 
طــور کلــی دو نوع فرآیند عرضه در بورس کالا 
وجــود دارد یکــی Forward Auction یــا همان 
 Reverse حــراج یــا مزایده رو به جلو و دیگری
Auuction یا مزایده معکوس است؛ در حالت 

Forward Auction پنــج نــوع فرآینــد عرضــه 

در این ســامانه تعبیه شــده که شــامل عرضه 
عادی، حراج یکجا، عرضه املاک و مستغلات، 
کشــف  نهایــی  معامــلات  و  پریمیــوم  کشــف 
 Reverse Auction پریمیوم اســت و در حوزه
نیز معاملات مناقصه یکجا را داریم که تمامی 
این فرآیندها در سامانه جدید به صورت مجزا 

پیاده سازی شده اند.
وی تصریــح کــرد: از ســوی دیگــر امــکان 
تعیین پارامترهای کالا نظیر نوع بســته بندی 
و درجــه کیفــی در ســامانه جدیــد وجــود دارد. 

ایــن موضوع نیــاز به تعریف نماد کالای جدید 
به ازای نوع بســته بندی با درجه کیفی جدید 
را مرتفع ساخته و به عبارت دیگر با استفاده 
از ایــن قابلیــت از تعــدد نمادهــای معاملاتــی 

جلوگیری می شود.
وی افــزود: قابلیــت دیگــری کــه بنــا بــه 
درخواســت عرضــه کننــدگان بــه ویــژه عرضــه 
کنندگان بزرگ و با توجه به رشد حجم و ارزش 
معاملات در سامانه تعبیه شده است، امکان 
همــکاری بــا چنــد بانک به صــورت همزمان به 
عنوان بانک عامل است، چرا که تا پیش از این 
هر عرضه کننده می توانست تنها یک حساب 
تســویه در بــورس کالا داشــته باشــد، ولــی در 
سامانه جدید این امکان تعبیه شده است که 
عرضه کنندگان قادر باشند به ازای هر عرضه، 
حســاب تســویه مختــص آن عرضــه را از بیــن 
حساب های بانکی مختلف خود انتخاب نمایند 
و در واقــع عرضــه کننــده می توانــد بــه صورت 
همزمان با چندین بانک همکاری داشته باشد.

به گفته هوشــیار در طراحی سامانه های 
جدیــد، ســامانه ها بــه صــورت ســرویس گــرا 
)Service Oriented( پیــاده ســازی شــده اند؛ 
لذا در آینده این امکان وجود دارد که در قالب 
API این امکان را در اختیار عرضه کنندگان یا 

کارگزاران قرار دهیم که امکان ثبت عرضه را در 
اختیار داشته باشند و سامانه ثبت عرضه را به 

فراخور نیاز خود پیاده سازی نمایند.
وی در پاسخ به این سوال که این سامانه 
قرار اســت بــه صورت یک مرحلــه ای جایگزین 
ســامانه فعلی شــود؟ گفت: اگرچه قرار است 
ســامانه جدیــد بطــور کامــل جایگزین ســامانه 
فعلی شود، اما در زمان راه اندازی ممکن است 
بــه شــکل فاز به فــاز جلو رویم. به این شــکل 
که یک تالار به صورت پایلوت تعیین شود. اما 
بــه مــرور و در یک بــازه زمانی کوتاه این اتفاق 
برای تمامی تالارها رقم خواهد خورد و سامانه 
جدیــد بطــور کامــل جایگزیــن ســامانه قدیمی 

IME Main خواهد شد.

جشــنواره جهانــی ۲۰۲۱ هنرمنــدان تــوان 
خواه )paralymart( ژاپن با حضور هنرمندانی 
از ۴۰ کشور و از جمله ایران با موضوع "لبخند" 
و اهــداء جایــزه مقام اول و بزرگ جشــنواره به 
هنرمنــد توان خواه ایرانی، با مشــارکت رایزنی 
فرهنگــی کشــورمان در ژاپــن بــه عنــوان حامی 
جشــنواره طــی مراســمی در توکیــو بــا رعایــت 

پروتکل های بهداشتی و محدود برگزار شد.
به گزارش ایسنا، در این جشنواره همچنین 
مرضیــه باقــری چیزه از قزویــن و علی بهرامی از 
شهرستان هشتگرد دو توان خواه هنرمند دیگر 

ایرانــی نیز بــه ترتیب برنده جایزه پارالیم آرت و 
هیئــت داوران گردیدنــد و بــه این ترتیب در این 
دوره، هنرمندان توان خواه کشورمان در بخش 

های مختلف درخشیدند.
در این دوره و همچون ۳ جشــنواره قبلی، 
بــا  را  نزدیکــی  همــکاری  نیــز  فرهنگــی  رایزنــی 
مسئولان جشنواره به عمل آورد و با مساعدت 
اداره کل همکاری های فرهنگی و امور ایرانیان 
خــارج از کشــور ســازمان فرهنــگ و ارتباطــات 
اسلامی، ضمن اطلاع رسانی گسترده در داخل 
کشــور و برقــراری ارتباطــات و تســهیل و فراهم 

ســازی امکانــات مربوطــه بــرای حضــور پررنــگ 
هنرمنــدان تــوان خواه ایرانــی، بیش از ۲۵۰ اثر 
هنرمنــدان ایرانــی که بالاترین تعداد مشــارکت 
در میــان کشــورهای شــرکت کننــده را بــه خــود 
اختصــاص داده بود حضور داشــتند که تعدادی 
از آنــان در کتــاب ایــن دوره نیــز به چاپ خواهد 

رسید.
در پایان این مراســم و با حضور مســئولان 
برگــزاری، رایــزن فرهنگی ایــران در ژاپن و خانم 
اریکــو ایمای نماینده مجلس، عکس یادگاری با 

آثار برگزیده و برتر این جشنواره ثبت شد.

آثار پذیرفته در این دوره شــامل مدادهای 
رنگــی، رنگ های اکریلیک، آب رنگ ها، رنگ های 
روغــن، یــا کاردســتی کاغــذ، تصویر چــاپ  نقش 
چوبی )آجرک(، خوشنویسی و تصویر گل دوزی 

)با دست( بوده است.
در ســال ۲۰۲۰ نیــز جشــنواره بــا موضــوع 
»صلــح« برگــزار گردیــد کــه بیــش از ۲۰۰ اثــر 
از هنرمنــدان تــوان خــواه ایرانــی دریافــت و بــه 
جشنواره ارائه شد و مهرناز بهرامی از سیستان 
و بلوچستان )زاهدان( با ارائه اثر »صلح درون« 
به عنوان نفر دوم جشــنواره، حائز دریافت ۵۰ 

هزار ین جایزه نقدی شد.
بــا مشــارکت رایزنــی  نیــز  در ســال ۲۰۱۸ 
فرهنگــی و در هتــل امپراطــور توکیو، جشــنواره 
با موضوع  »جشــن« برگزار شــد و از میان آثار 
ارائــه شــده ایرانــی، ۶ اثــر ارزشــمند بــه بخــش 
نمایشگاهی راه یافت و مورد تقدیر قرار گرفت.
این جشــنواره برای ســال ۲۰۲۲ نیز عنوان 
علاقه منــدان  و  اســت  برگزیــده  را  »آینــده« 
می تواننــد آثار خــود را با این موضوع برای دوره 
بعدی جشنواره آماده نمایند که فراخوان تکمیلی 

آن از سوی جشنواره اعلام خواهد شد.
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وزیــرصنعــت،معدنوتجارتگفتازتوافقبینوزارت
صمتووزارتراهوشهرسازیدرزمینهنوسازیناوگانحمل

ونقلوهمچنیننحوهتوزیعلاستیکدولتیخبرداد.
به گزارش خبرگزاری فارس به نقل از وزارت صنعت، معدن 
و تجارت ســیدرضا فاطمی امین در جلســه شــورای گفت وگوی 
دولت و بخش خصوصی گفت: به دنبال اصلاح ساختارهای بازار 
حمل و نقل کالا هســتیم و کار در ســتاد تنظیم بازار به صورت 

اصولی پیش می رود. 
وی افزود: حوزه حمل و نقل نیز یکی از موضوعات بسیار 
مهم در زنجیره توزیع کالا است و به دنبال اصلاح ساختارهای 

بازار آن هستیم.
وزیــر صنعــت، معــدن و تجــارت بیان داشــت: برنامه های 

این حوزه در دست اجراست و در آینده ای نزدیک شاهد اصلاح 
ساختار بازار حمل بار خواهیم بود.

اینکــه  بیــان  بــا  از ســخنان خــود  دیگــری  بخــش  وی در 
اســت، گفــت: وزارت  نقــل بســیار مهــم  و  هزینه هــای حمــل 
صمت از چند وجهه با این موضوع مرتبط اســت، یکی مســائل 
 ریلــی اســت و دیگــری هزینــه های جاری حمــل و نقل جاده ای 

است.
فاطمی امین اظهار داشــت: با توافقاتی که با وزارت راه و 
شهرســازی شــده اســت موضوع تامین لوکوموتیو برای حمل و 

نقلی ریلی در دست پیگیری است.
وزیر صمت در خصوص هزینه های جاری حمل و نقل جاده 
ای نیز، بیان کرد: ۳۰ درصد لاستیک سنگین تولید داخل است 

که ۲۰ درصد آن بایاس و ۱۰ درصد دیگر رادیال است.
وی گفــت: تخصیــص این ۳۰ درصد لاســتیک تولید داخل 
مبتنی بر پیمایش می شود که این موضوع در حال نهایی شدن 

است.
فاطمی امین اظهار داشــت: در حوزه نوســازی ناوگان نیز 
توافقات لازم بین وزارت صمت و وزارت راه و شهرسازی نهایی 

شده است و منتظر مصوبه شورای عالی اقتصاد است.
در ایــن نشســت اعضــای شــورای گفتگوی دولــت و بخش 
خصوصــی در خصــوص مهمترین مســایل مرتبــط با هزینه های 
حمل بار در شــبکه توزیع کالا با حضور محمدرضا پورابراهیمی 
»رییــس کمیســیون اقتصــادی مجلس« و تشــکلهای تخصصی 

مربوطه به بحث و تبادل نظر پرداختند.

جمعــیازکســبوکارهایآنلایــنســفردراعتــراضبــهکاهش
دستوریکارمزدازشرکتهایآنلاینفعالدرفروشبلیتاتوبوس
وایجادانحصارومحدودومسدودسازیخدمات،ازتوقفومحدود
کردنفروشآنلاینبلیتاتوبوسازمبدأتهرانتااطلاعثانویخبر

دادند.
به گزارش ایسنا، بررسی ها اما نشان می دهد فروش آنلاین بلیت 
اتوبوس پس از یک روز توقف کامل، درحال حاضر به صورت محدود در 
این پلتفرم ها ادامه دارد. یکی از این کسب و کارهای آنلاین سفر توضیح 
می دهد: "فروش بلیت اتوبوس از مبدأ تهران متوقف شده است و فقط 
بلیت دو شرکت اتوبوسرانی به صورت محدود عرضه می شود؛ چرا که 
این دو شرکت مسافربری به رویه دستوری انجمن صنفی شرکت های 
مســافربری معترض هســتند و با حذف واســطه و حفظ شــرایط قبلی، 
فروش مستقیم بلیت به این پلتفرم ها را ادامه می دهند. ما هم به عنوان 
کسب و کار آنلاین با قطع فروش بلیت اتوبوس سایر شرکت ها از مبدأ 

تهران، فعلا و فقط بلیت اتوبوس های این دو شرکت را می فروشیم."
انجمن شرکت های مسافربری در ۲۰ دی ماه ۱۴۰۰ به شرکت های 
مسافربری و آژانس ها اطلاع داده که پورسانت یا کارمزد فروش اینترنتی 
بلیت را به دو درصد کاهش داده است، درحالی که برخی از کسب و 
کارهــای آنلایــن گفته انــد مبلغ کارمزد قبلا ســه تا پنج درصــد بوده و با 
وضع جدید و کاهش کارمزد و با وجود هزینه های پشتیبانی و خدمات 
و ضررهای مالی گاه و بیگاه، فروش اینترنتی بلیت اتوبوس جذابیتی 

نمی تواند داشته باشد.
درحالی که برخی از این کسب و کارهای آنلاین معتقدند این اقدام 
انجمن صنفی شــرکت های مســافربری، نوعی انحصارگیری و بازی در 
زمین واسطه ها است، اما احمد نوذری ـ رییس کانون انجمن های صنفی 
شرکت های حمل و نقل مسافر ـ گفته که شرکت های فروش آنلاین از 
هر بلیت اتوبوس، تا پنج درصد سود دریافت می کنند که فشار زیادی 
را به شرکت های حمل ونقل وارد می کند و برای همین در ابلاغیه جدید، 

تصمیم گرفته شد این کارمزد به دو درصد کاهش پیدا کند.
او این مطلب را هم اضافه کرده که قیمت اتوبوس تا ۱۰ میلیارد 
تومان افزایش یافته است و هزینه های شرکت های حمل ونقل به شدت 
زیاد شده است.اکنون سه کسب وکار آنلاین سفر که مدعی اند بیش از 
۷۰ درصد بازار فروش آنلاین بلیت اتوبوس را در اختیار دارند، با انتشار 
بیانیــه ای در اعتــراض بــه این تصمیم، اعلام کردند: "در روزگار ســخت 

اقتصادی و شرایط نگران کننده همه گیری کرونا، کسب وکارهای آنلاین 
نقشی جدی در تسهیل و تسریع ارائه خدمات و کاهش دغدغه  مردم 
عزیز کشورمان داشته اند و در این سال ها با ارائه راهکارهای ابتکاری و 
کم هزینه، پیشران توسعه صنعت حمل ونقل بوده اند.حال، اما اقلیتی 
بار دیگر نقش آفرین شده و در اقدامی بی سابقه، با ترجیح منافع سنتی-
صنفی بر منافع جامعه، تصمیم به محدودکردن فروش اینترنتی بلیت 
اتوبوس های بین شهری گرفته اند تا در آستانه سفرهای نوروزی منتظر 
بازگشت به روزگار بازار سیاه بلیت اتوبوس و سردرگمی مردم باشیم. 
تصمیمی که این روزها به نام »حمایت از حقوق مسافران و شرکت های 
مســافربری« از ســوی »انجمن صنفی شــرکت های اتوبوسرانی« ابلاغ 
شــده، ما کســب وکارهای آنلاین را در کنار عموم جامعه و شــرکت های 
ارائه دهنــده خدمــات، بــه طور جدی نگران آینــده خدمات حمل و نقل 
اتوبوســی کــرده اســت.کاهش دســتوری، بــدون توجیــه و بیــش از ۵۰ 
درصدی کارمزد فروش محصولات از کسب وکارهای آنلاین این حوزه، 
شامل اشکالات متعددی است که در روزهای اخیر توسط کارشناسان 
مختلف از زوایای بســیاری بررســی شــده، اما دوباره لازم اســت تاکید 
کنیم که این اقدام بی هیچ تردیدی، نه به نفع مردم و نه به نفع صنعت 
حمل ونقل و تدوین کنندگان آن خواهد بود؛ چراکه صدمات و خسارات 
این طرح به جامعه و کسب وکارهای بومی، به مراتب بیشتر از کمک به 

آن ها است.

برخیایراداتواردهبهطرحفوق:
۱- ضررده بودن فعالیت آنلاین در این رده محصول و عدم تمایل 
شرکت ها به خدمت رسانی ذیل این شرایط )با توجه به این نکته که تمام 
هزینه های پشتیبانی مسافر بر عهده شرکت های آنلاین ارائه کننده این 

خدمات است.(
۲- نبود هیچ راه جایگزین برای خدمت رســانی آنلاین در شــرایط 

فعلی و سردرگمی در بازار بلیت اتوبوس
۳- محدودیت در تهیه بلیت آنلاین، بازگشت ازدحام به ترمینال ها، 

افزایش مشکلات کنترلی و بالا رفتن خطر ابتلا به بیماری کرونا
۴- مهیا شدن بستر برای فساد در تهیه بلیت، از جمله خرید با 
رابطه، پشت پرده و بدون شفافیت. افزایش دلالی و درنتیجه افزایش 

نارضایتی مردم
۵- آسیب اقتصادی به شرکت های مسافربری

امضاکنندگان این بیانیه صریحا اعلام می کنند که رشد و توسعه در 
فضای رقابت ایجاد می شود و کیفیت خدمات با تسهیل و تنوع انتخاب 
کاربــران بــالا می رود. ایجاد انحصار، محدودســازی ســرویس دهندگان 
آنلاین و مسدود کردن خدمات آنان به هیچ وجه به صنعت حمل ونقل 
جاده ای کمک نکرده و نخواهد کرد. ما با تکیه بر نیروی توانمند انسانی 
و شناخت داده محور از سلیقه هموطنان، در بستر رقابتی سالم، افق 
جذب اعتماد کاربران را نقشــه راه خود می دانیم، آنچه بی شــک بدون 
نیاز به مداخلات سلبی میسر بوده و باعث ادامه حرکت در مسیر رشد 
شرکت های ارائه خدمات فروش اینترنتی بلیت خواهد شد.در این بین، 
مهم تریــن حمایــت وزارت و نهادهــای سیاســت گذار از کســب وکارهای 
اینترنتــی ایــران، کاهــش دخالت هــا، رفــع ده هــا مجــوز و محدودیــت 
غیرضروری و تغییرات بدون هدف خواهد بود که هر روز در حال تحمیل 
شدن به این صنعت است. بالاترین سرمایه این گروه اعتماد کاربران و 
امید همکارانمان است. این گونه اقدامات سلبی علاوه بر لطمه به اعتماد 
کاربران، امید نیروی انسانی فعال در این صنعت را کاهش داده و جامعه 
را دچار تحمل سختی و خطرات جبران ناپذیر خواهد کرد."در این بیانیه 
همچنین از مراجع تصمیم گیر در سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
کشور درخواست شده است "از تجربه های شکست خورده پیشین درس 
گرفته  و با ورود به این موضوع، از اقداماتی که با منطق دنیای دیجیتال 
امروزی سازگار نیست، جلوگیری کند".امضاکنندگان این بیانیه در پایان 
اعــلام کرده انــد کــه "تا رفع مشــکلات ایجادشــده و بــرای احقاق حقوق 
مسافران، از فروش آنلاین بلیت اتوبوس )از مبدا تهران( در پلتفرم های 
خود تا "اطلاع ثانوی" صرف نظر خواهند کرد. این در حالی است که ما 
همچون گذشته، آمادگی همه جانبه خود را برای مشورت فنی و کمک به 
سازمان های ذی صلاح اعلام می کنیم".با این وجود، نوذری ـ رییس کانون 
انجمن های صنفی شرکت های حمل و نقل مسافری ـ گفته که این اقدام 
هیچ تاثیری در خدمات رسانی به مردم ندارد و از بین شش شرکت بزرگِ 
فروش، سه شرکت و همچنین پایانه ها فروش بلیت را همچنان ادامه 
می دهند. این درحالی است که آن کسب و کارهای آنلاین سفر معتقدند 
بــا توقــف فروش آنلاین در ســه پلتفرمی که بیــش از ۷۰ درصد بازار را 
پوشــش می دهد، نه تنها درگاه فروش اینترنتی بلیت اتوبوس از بین 
می رود که دوباره مردم به پایانه ها روانه خواهند شد، بازار سیاه شکل 
می گیرد، واسطه ها قدرت پیدا می کنند و عقب گردی ۱۰ ساله خواهیم 

داشت.

وزیرصمت:توزیعلاستیکتولیدداخلمبتنی
بـرپیمایشمیشود

اعتراضفروشندگانآنلاینبلیطاتوبوسبهافزایشدستوریکارمزد

نمایندهمردمقروهودهگلاندرمجلسازکاهش۲۰
درصدیتولیدبرنجایرانیدرکشوربهخاطرخشکسالیخبر
دادوبهوزارتجهادکشاورزیپیشنهادکردکهذخایربرنج

راافزایشدهد.
پرویز اوسطی در گفت وگو با ایسنا درباره گرانی مجدد 
برنــج ایرانــی گفــت: وزارت جهــاد کشــاورزی برای ســال آینده 
باید یک برنامه ریزی منســجم و دقیق داشــته باشــد. امســال 
جابه جایی دولت اتفاق افتاد و کشور درگیر انتخابات بود و از 
آنجا که مدیریت واحدی در حوزه برنج وجود نداشت، شرایط 

خاصی پیش آمد. 
نماینده مردم قروه و دهگلان از کاهش ۲۰ درصدی تولید 
برنج در کشور خبر داد و علت آن را خشکسالی و بحران زیست 

محیطی عنوان کرد. 
این عضو کمیسیون کشاورزی مجلس با اشاره به کیفیت 
خوب برنج ایرانی اظهار کرد: ذائقه مردم ایران برنج ایرانی را 
می پســندد. مصرف برنج ایرانی هر ســاله بیشتر شده است. 
کسانی که توان خرید بالا دارند، حتما برنج ایرانی را انتخاب 

می کنند. 
اوسطی با اشاره به قانون منع واردات برنج از تیر ماه تا 
آبان ماه هر سال، گفت: ما هرساله با ضرر و زیان شالی کاران 
مواجه بودیم اما اکنون شرایط به گونه ای است که کالا به قیمت 

مناسبی از کشاورز خریده می شود. گرانی برنج ایرانی بیشتر 
به خاطر دلالی و ســودجویی اســت. به وزارت جهاد کشاورزی 
پیشنهاد می کنم که ذخیره برنج ایرانی در انبار را افزایش دهد 

تا در مواقع بحران بازار را تنظیم کند. 
نماینده مردم قروه و دهگلان در مجلس با بیان این ادعا 
که وزارت جهاد ذخیره برنج ایرانی ندارد، گفت: کاهش تولید 
و افزایش مصرف مردم و از طرف دیگر احتکار برنج، دلالی و 
ســودجویی باعث افزایش قیمت برنج شــد. وزارت جهاد باید 
عــلاوه بــر افزایش ذخیره برنج ایرانی، در راســتای خودکفایی 
برنج بکوشد. ظاهرا معاونت آب و خاک وزارت جهاد کشاورزی 
برنامه هــای خوبــی برای خودکفایی کشــور در زمینه برنج نیاز 
دارد. این مهم نیازمند اعتبارات سنگینی است که امیدوارم با 

آن موافقت شود. 
اوسطی درباره عملکرد وزارت جهاد کشاورزی در زمینه 
برنج گفت: این وزارت خانه برای خرید تضمینی برنج ســاز و 
کار قانونی دارد و قیمت ها را در آن ســازوکار تعیین می کند. 
اینکه قیمت در بازار سر به فلک کشیده است ناشی از دلالی و 
سودجویی است که به بازار برنج هم محدود نمی شود. تقریبا 
در هــر حــوزه ای اتفاق می افتد. دولت باید وقتی به بازار ورود 
کند که تعادل به هم خورده است. امسال دولت ابزار لازم برای 

تنظیم بازار را نداشت.

درحالحاضرگوشتمنجمدباقیمتتنظیمبازاریدر
تهرانو۲۲مرکزاستانبهصورتاینترنتیتوزیعمیشود.
به گزارش ایسنا از پنج شنبه هفته گذشته )۲۱ بهمن 
مــاه( بنــا بر آخرین مصوبــه کارگروه تنظیم بــازار محصولات 
کشــاورزی، توزیع گوشــت گوساله منجمد هر کیلو با قیمت 
۹۹ هزار و ۸۰۰ تومان و گوشت گوسفندی منجمد با قیمت 
هر کیلو ۱۰۵ هزار تومان از طریق ســامانه بازرگام در تهران 
آغاز شــد و از روز گذشــته نیز این عرضه در ۲۲ مرکز استان 
صــورت گرفــت. این توزیع در منــازل و بدون پرداخت هزینه 

انجام خواهد شد.

همچنین بنابر اعلام مشاور عالی سازمان مرکزی تعاون 
روستایی ایران توزیع هوشمند گوشت قرمز بسته بندی شده 
در هشــت اســتان ایــلام، زنجــان، مرکزی، خراســان جنوبی، 
بوشهر، کرمان، لرستان و مازندران هنوز آغاز نشده است ولی 
از روز یکشــنبه آینده تمام اســتان های کشور تحت پوشش 

عرضه هوشمند قرار خواهند گرفت.
بنابر اعلام این مقام مسئول در سازمان سه رقم میوه 
شب عید شامل سیب، پرتقال و کیوی نیز به صورت هوشمند 
عرضه می شود و همچنین قرار است که حبوبات نیز به سبد 

عرضه هوشمند اضافه شود.

وزارتجهادکشــاورزیقیمتمرغقطعهبندیشــده
برایمصرفکنندگانرااعلامکرد.

به گزارش ایسنا، معاونت توسعه بازرگانی وزارت جهاد 
کشــاورزی، قیمــت مــرغ قطعه بنــدی  )۴ تکه( بــرای مصرف 
کنندگان را اعلام کرد که براساس آن قیمت ران بدون پوست 
کمرگیری شده ۴۱هزار و ۷۰۰ تومان، سینه با استخوان بدون 
پوســت، ۵۰هــزار و ۴۶۵ تومــان، کتف )بــازو( ۳۱هزار و۸۵۰ 
تومان، بال ۴۰ هزار و۲۵۰ تومان، گردن ۱۵هزار و۲۵۰ تومان، 

مخلــوط ران و ســینه بــدون پوســت، ۴۷هــزار و۳۰۰ تومان و 
مخلوط بال و کتف ۳۵هزار و۱۰۰ تومان تعیین شده است.

همچنین براساس مشاهدات میدانی از خرده فروشی 
های ســطح شــهر تهران، قیمت هر کیلو مرغ گرم به ۲۹ تا 
۳۵ هزار تومان رسیده است و در میادین میوه و تره بار نیز 
با قیمت هر کیلو ۲۷هزار و۷۷۰ تومان عرضه می شود.  مرغ 
منجمد تنظیم بازاری نیز با قیمت هر کیلو ۲۰ هزارتومان در 

میادین به مصرف کنندگان عرضه می شود.

مدیرعاملســازمانمرکزیتعاونروســتایی،ازتوزیع
میوهشبعیدبا۲۵درصدزیرقیمتبازاربهصورتآنلاین

خبرداد.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا،  »اسماعیل قادری فر« در 
گفت وگویی با رد خبر خرید گران سیب و پرتقال شب عید 
بیان کرد: سازمان مرکزی تعاون روستایی، سیب درجه یک 
کوهپایه را بین ۸۵۰۰ تا ۹۵۰۰ تومان و پرتقال را بین ۷۵۰۰ 
تا ۸۵۰۰ تومان و صرفا از باغداران، سورتینگ داران مجاز و 
سردخانه داران تحت پوشش تشکل ها خریداری می کنیم.

وی بــا بیــان اینکــه ۵۰ تا ۶۰ درصد ســیب شــب عید از 
محصولات تولیدی باغداران آذربایجان غربی خریداری شده، 
افزود: براســاس دســتور العمل های سیب خریداری شده با 
میانگین قیمت ۸۵ تا ۱۰۰ هزار ریال تهیه شده که از تولیدات 

ممتاز کوهپایه ای هستند.
قادری فر موضوع خرید میوه با قیمت بالاتر از واسطه ها 

را تکذیــب کــرد و گفــت: میوه شــب عید طبق دســتورالعمل 
مصوب ستاد تنظیم بازار و شورای قیمت گذاری محصولات 
اساســی کشــاورزی از باغــداران و ســردخانه داران خریــداری 
می شود.وی با بیان اینکه قیمت عرضه محصولات هنوز تعیین 
نشــده، افــزود: محصولات خریداری شــده بــرای تنظیم بازار 
شب عید از نوع درجه یک بوده و حدود ۲۵ درصد زیر قیمت 
بازار به مردم عرضه می شود، البته امسال توزیع نخستین 
بار به صورت هوشمند و در کلان شهرها درب منازل خواهد 
بود.به گزارش ایرنا، »حسینعلی حاجی دلیگانی« عضو هیات 
رئیسه مجلس نیز دوشنبه شب در گفت و گوی تلویزیونی، از 
ورود مجلس به موضوع قیمت تضمینی خرید سیب و پرتقال 
شــب عیــد خبــر داد و گفت: با توجه به اینکــه اخباری مبنی 
بر خرید گران سیب و پرتقال شب عید منتشر شده است، 
از همین فردا کار بررسی این موضوع را آغاز خواهیم کرد و 

گزارش این موضوع را به مردم ارایه خواهد شد.

رییــساتحادیــهصادرکنندگانزعفرانکشــور،علت
اصلیکاهش۵۷درصدیصادراتاینمحصولرانداشتن

کدریجستریصادرکنندگانوتجارعنوانکرد.
» غلامرضــا میــری« امــروز سه شــنبه در گفــت و گوی 
اختصاصــی بــا خبرنگار ایرنا درباره انتشــار اخباری مبنی بر 
کاهش ۶۳ درصدی صادرات زعفران ایرانی در دی ماه سال 
۱۴۰۰، افــزود: آمارهــای ســال ۱۴۰۰ وزارت جهاد کشــاورزی 
نشــان مــی دهــد کــه تولید زعفــران به دلیل خشکســالی و 
محدودیــت منابــع آبــی بین ۳۰ تــا ۶۰ درصــد به طور متغیر 
کاهش داشته است. رییس اتحادیه صادرکنندگان زعفران 
کشــور تصریح کرد: براســاس آمارهای موجود در مجمموع 
صــادرات زعفــران در ۱۰ ماهــه ســال ۱۴۰۰ نســبت به مدت 
مشابه سال ۹۹ حدود ۱۵.۷ درصد کاهش نشان می دهد.
وی اظهارداشــت: برآوردهــای حاکــی از آن اســت که در یک 
ماهــه دی مــاه ســال ۱۴۰۰ نســبت بــه دی ماه ســال ۱۳۹۹ 
نزدیک ۵۷ درصد کاهش داشته و این رقم ۶۳ درصد نیست.
میری گفت: طبق آمارها  در ســال ۱۳۹۹ بین ۴۵۰ تا 
۵۰۰ تن زعفران در سطح ۱۲۶ هزار هکتار تولید شد که از 

این میزان حدود ۳۲۵ تن به کشورهای هدف صادر شد.

نداشتنکدریجستریتجار،علتاصلیکاهشصادرات
زعفران

نایب رییس شورای ملی زعفران  با بیان اینکه اکنون 
بخش عمده زعفران ایران به کشــور چین صادر می شــود، 
گفت: آذرماه امسال کشور چین به سازمان توسعه تجارت 
اعلام کرد که همه صادرکنندگان باید کد ریجستری داشته 
باشند مثل امریکا که تجار ایرانی کد داشتند، اما اکنون با 
محدودیتی که با کد رجیستری تجار ایجاد کرده اند صادرات 
به چین با مشکل روبه رو شده است، اما صادرات به دیگر 
کشــورهای جهــان ادامه دارد.میــری اضافه کرد: ۶۰ تاجر در 
کشور در بخش زعفران فعالند که از این تعداد برای ۱۱ نفر 
که بدهی ارزی و مالیاتی نداشته اند کد ریجستری دریافت 

کرده ایم، اما بقیه صادرکننگان کد ریجستری طبق قوانین 
کشور چین ندارند.

افزایشمیزانقاچاقزعفرانبهافغانستانوکشورهای
عربی

رییس اتحادیه فروشــندگان زعفــران گفت: همچنین 
اکنــون کشــورهایی ماننــد چیــن و هندوســتان تعرفــه های 
صادراتی  ۳۸ درصدی برای ورود این محصول برای ایران در 
نظر گرفته اند که برای تجار ایرانی صرفه اقتصادی ندارد، در 
عین حال میزان قاچاق زعفران به افغانستان و کشورهای 
عربــی افزایــش یافتــه اســت زیــرا برخــی کشــورها هماننــد 
افغانســتان بابت صادرات زعفران به هندوستان تعرفه ای 

پرداخت نمی کنند.

کاهش 20 درصدی تولید برنج در اثر خشکسالی

توزیع اینترنتی گوشت منجمد در تهران و 22 مرکز استان

قیمت مرغ قطعه بندی اعلام شد

توزیع میوه شب عید با 2۵ درصد زیر قیمت بازار

 علت کاهش صادرات زعفران، نداشتن کد ریجستری 
تجار اعلام شد

 آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

برابر آرا شماره 140060329012008945 و 140060329012008946 – 1400/11/5 هیات اول/دوم  
موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک گرمسـار تصرفـات مالکانه بلامعارض متقاضی آقـای مرتضی صفری  به 
شماره شناسنامه 57 صادره از گرمسار با کد ملی 4609342804  فرزند یحیی در دو دانگ مشاع 
از ششـدانگ سـاختمان یک واحد تجاری به مسـاحت 433/27 متر مربع پلاک 2551 فرعی از 10 -  
اصلی و شماره 2550 فرعی از 10 اصلی واقع در بلوار آزادگان گرمسار حوزه ثبت ملک گرمسار که 
تصرف از پلاک 10/2550 به مسـاحت 59/91 متر مربع و از پلاک 10/2551 به مسـاحت 373/36 
متـر مربـع خریـداری از مالـک رسـمی آقـای محمـود باقـری محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن اگهـی بـه مـدت 
دوماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای 

مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/10 - تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/11/27- شناسه : 1268587

رئیس ثبت اسناد و املاک گرمسار- علی اکبر شاه حسینی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی 

 –  140060329012008949 و   140060329012008948 و   140060329012008947 شـماره  آرا  برابـر 
1400/11/5 هیـات اول/دوم  موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک گرمسـار تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی آقـای محمـد 
صالحی نژاد  به شـماره شناسـنامه 3 صادره از گرمسـار با کد ملی 4609686856  فرزند جعفر در دو دانگ 
مشاع از ششدانگ به مساحت کل 449/23 متر مربع از پلاک شماره 2550 فرعی از 10 -  اصلی و شماره 
2548 فرعی از 10 اصلی و 2549 فرعی از 10 اصلی واقع در بلوار آزادگان گرمسار حوزه ثبت ملک گرمسار 
کـه تصـرف از پـلاک 10/2550 بـه مسـاحت 89/94 متـر مربـع و از پـلاک 10/2549 بـه مسـاحت 179/68 متـر 
مربع و از پلاک 10/2548 به مساحت 179/61 متر مربع خریداری مع الواسطه از مالک رسمی آقای محمود 
باقـری محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شـود 
در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ 
انتشـار اولین اگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسـلیم و پس از اخذ رسـید ظرف مدت یک 
مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در صورت 

انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض طبـق مقـررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1400/11/10- تاریخ انتشار نوبت دوم: 1400/11/27 - شناسه : 1268583                     
   رئیس ثبت اسناد و املاک گرمسار- علی اکبر شاه حسینی

آگهی موضوع ماده  3  قانون و ماده 13 آئیین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی 
و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابـر رأی شـماره 140060329012008997 – 1400/11/06هیـات اول/دوم موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت 
ملک گرمسـار تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم رحیم پازوکی به شـماره شناسـنامه 
6 کدملی 4609714493 صادره از فرزند حسـین در ششـدانگ یک قطعه زمین محصور با اطاقک 
بـه مسـاحت 70.1مترمربـع پـلاک شـماره 79 فرعـی از 25 اصلـی واقـع در شـاهبداغ حـوزه ثبت ملک 
گرمسـار خریـداری مـع الواسـطه از مالـک رسـمی آقـای نعمـت عاشـوری محـرز گردیـده اسـت. لـذا به 
منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود. در صورتی که اشـخاص 
نسـبت به صدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار اولین 
آگهـی بـه مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/11/11 - تاریخ انتشار نوبت دوم:  1400/11/27  - شناسه : 1268427

علی اکبر شاه حسینی ـ  رئیس ثبت اسناد و املاک 
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روزنامه اقتصادی چهار زبانه )فارسی _عربی _ انگلیسی و ترکی (
عضو انجمن صنفی مدیران روزنامههای غیردولتی

دارای رتبه B روزنامههای کل کشور
صاحب امتیاز: موسسه رسانهای عصرسرآمدان اقتصادی

بنیانگذار: سیف اله یزدانی
مدیر مسئول: علی پاکزاد

سردبیر: محمود پوررضائی فشخامی

نشانی: خیابان ولیعصر، خیابان دمشق پلاک 11 واحد2
شماره های تحریریه : 88948104-8

شمارههای سازمان آگهیها: 88945293-7
فکس: 88906447، شماره تلگرام: 09037396929

مرام نامه اخلاق حرفهای:
h t t p : / / w w w . a s r e - e g h t e s a d . c o m / c o n t e n t 1

لیتوگرافی و چاپ: چاپخانه موسسه جام جم برتر برنا

توزیع تهران: شرکت نشر گستر امروز 
سازمان امور شهرستان :  88945293-7

فکس: 88906447
شماره تلگرام: 09037396929

w w w . a s r e - e g h t e s a d . c o m

E - m a i l : i n f o @ a s r e - e g h t e s a d . c o m

عدالت و رفــــــاه اجتمـــــاعی . چهارشنبه 27 بهمن 1400 . 14 رجب 1443 . 16 فوریه 2022 .
. سال هجدهم . شماره 4860 .

شهرداری شهریار در نظر دارد به استناد درخواست شماره 1204 مورخ 1400/10/23 
معاونت فنی و نظارت بر پروژه های عمرانی در خصوص مناقصه عمومی ) تکمیل 
مدرسه 12 کلاسه ابوالقاسم فردوسی شهرک مریم ( با اعتبار 5/000/000/000 ریال 
با شماره فراخوان 2000093897000108 در سامانه نسبت به انتخاب پیمانکاراقدام 
اسناد  دریافت  آید جهت  می  بعمل  دعوت  واجد شرایط  ازمتقاضیان  لذا   . نماید 
مناقصه به شرح ذیل تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها از طریق 
درگاه سامانه تدارک الکترونیکی دولت)ستاد( به آدرس www.setadiran.ir مراجعه 

نمایند .   
1( مبلغ سپرده شرکت در مناقصه 250/000/000 ریال می باشد .سپرده نفرات اول 
و دوم مناقصه تا زمان انجام معامله و قرارداد مسترد نخواهد شد .) سپرده بصورت 

واریزنقدی به حساب سپرده اشخاص شهرداری و یا ضمانت نامه بانکی (

2( سایر اطلاعات و جزئیات مربوط به واگذاری دراسناد مناقصه درج گردیده است .
3( شهرداری دررد یا قبول پیشنهادات مختار است .

4( هزینه درج آگهی به عهده برنده مناقصه می باشد .
5( متقاضیان میبایست دارای حداقل رتبه 5 رشته ابنیه و تاسیسات از سازمان 

برنامه و بودجه کشور باشند .
6( مهلت دریافت اسناد مناقصه از تاریخ 1400/11/21 تا تاریخ 1400/11/30 ساعت 14 

از سامانه تدارکات الکترونیکی دولت .
تدارکات  در سامانه  مورخ 1400/12/12  تا ساعت 14  پیشنهادات  ارائه  مهلت   )7

الکترونیکی دولت .
8( زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت 14 مورخ 1400/12/14 در محل :شهریار،میدان 

نماز،جنب پایانه 22 بهمن ،شهرداری شهریار
محمد صادق کولی وند شهردارشهریار تاریخ چاپ نوبت اول: 1400/11/20   تاریخ چاپ نوبت دوم: 1400/11/27                          

ت دوم(آگهی مناقصه عمومی ) تکمیل مدرسه 12 کلاسه ابوالقاسم فردوسی شهرک مریم (
) نوب

شرکت انتقال گاز ایران / منطقه دو عملیات انتقال گاز در نظر دارد مناقصه عمومی 
همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( موضوع فوق به شماره ۲۰۰۰۰۹۲۶7۸۰۰۰۱۰۲ را از طریق 

سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. 
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکت ها از 
طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام 

خواهد شد.
متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و 
دریافت گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر 

سازمانی اقدام لازم را به عمل آورند.
مواعد زمانی:

• تاریخ انتشار فراخوان:  ساعت ۸ روز چهارشنبه  مورخ ۱۴۰۰/۱۱/۲7
• مهلت دریافت اسناد فراخوان تا:  ساعت ۱۶ روز سه شنبه مورخ  ۱۴۰۰/۱۲/۰۳

• مهلت ارسال پیشنهادات تا : ساعت ۱۲ روز سه شنبه  مورخ  ۱۴۰۰/۱۲/۱7
• زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت ۱۴ روز سه شنبه مورخ  ۱۴۰۰/۱۲/۲۴

نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرایند ارجاع کار:  
نوع :  به صورت یک يا تركيبي از تضامین مورد اشاره در ماده ۶ آیین نامه ی تضمین در 

معاملات دولتی مورخ ۱۳۹۴/۹/۲۲
مبلغ :  ۳,۱۵۰,۰۰۰,۰۰۰ ریال  

اطلاعات تماس و آدرس دستگاه :
    شماره تماس:   ۳۴۰۴۲۴۹۰ – ۰۳۱     و     ۳۴۰۴۲۴۱۹ - ۰۳۱

آدرس: اصفهان کیلومتر ۱7 جاده  اصفهان - نجف آباد منطقه دو عملیات انتقال گاز - 
کدپستی ۸۵۸۶۵۱۱۱۱۱

ضمنا آگهی فوق در سایتهای زیر قابل مشاهده می باشد:

روابط عمومی منطقه دو عملیات انتقال گاز تاریخ انتشار نوبت اول : 1400/11/27           تاریخ انتشار نوبت دوم  : 1400/11/30

شماره آگهی : 87300099
شناسه:  1278۶90

فراخوان مناقصه عمومی همزمان با ارزیابی کیفی )فشرده( یک مرحله ای
تعمیرات اساسی برنامه ریزی شده 20000 ساعت دو دستگاه توربین زاریا مدل ) dj59 تعمیر اول( 

ت اول(
) نوب

WWW.SHANA.IR 

WWW.NIGTC.IR

http://district2.nigtc.ir

http://iets.mporg.ir

اخبـــــــــــــــــار

ادامه روند صعودی کرونا در کشور
رئیس بخش عفونی بیمارستان امام خمینی )ره( با اشاره 
به روند صعودی کرونا در کشــور، از اصرار بر آموزش حضوری 
در مدارس و دانشــگاه ها با وجود شــیوع ســویه بســیار مســری 

امیکرون، انتقاد کرد.
دکتر حمید عمادی کوچک در گفت وگو با ایســنا، با اشــاره 
به اینکه جهش امیکرون ویروس کووید۱۹ چندان شدید و نگران 
کننــده نیســت، گفــت: به آن انــدازه که درگیری شــدید و مرگ و 
میر در جهش دلتا رخ داد، در این جهش جدید نگرانی نداریم؛ 
البتــه برخــی از افراد حالات شــدید بیمــاری را تجربه می کنند که 
این گروه کســانی هســتند که واکســن دریافت نکردند. در واقع 
بستری و مرگ و میر واکسن نزده ها در صورت ابتلا به کرونا، به 

شکل واضح ۹۰ درصد بیش از سایر گروه ها است.
او تاکیــد کــرد: ایــن موضــوع نشــان دهنــده اهمیــت تزریق 
واکســن اســت؛ زیرا کســانی که واکسیناســیون داشــتند حالات 
کشــنده و خطرنــاک بیماری کوویــد۱۹ را تجربه نمی کنند. بر این 
اساس بیشتر مراجعین ما هم به شکل سرپایی درمان می شوند 
و کار به بستری نمی رسد. وی افزود: در سوش دلتا معمولا مدت 

قرنطینه بیماری را دو هفته اعلام می کردیم؛ ولی چون امیکرون 
بیماری نسبتا خفیف تری است بر اساس مقالات موجود ما هم 
قرنطینه پنج روزه را پیشنهاد می کنیم که پس از این مدت فرد 
ناقل ویروســی نباشــد، ولی برخی از موارد هم به شــکل اســتثنا 
ممکن است که لازم باشد قرنطینه بیش از ۵ روز در نظر گرفته 
شــود. او دربــاره پیش بینی شــرایط کرونا در روزهــای آتی، تاکید 
کــرد: در مــورد کرونــا پیش بینــی کار اشــتباهی اســت، امــا فکــر 
می کنیم با توجه به اینکه آمار روزانه در حال افزایش است و در 
شاخه صعودی پیک قرار داریم، تا حدود دو هفته آینده به قله 

پیک ششم می رسیم. 
آمــار  داد:  ادامــه  عفونــی،  بیماری هــای  متخصــص  ایــن 
بســتری های فعلــی کرونا در بیمارســتان امام خمینــی)ره( حدود 
۲۰۰ نفر است؛ در حالی که در پیک پنجم با سویه دلتا به ۵۰۰ 
بستری هم می رسیدیم. این نشان می دهد ظرفیت پذیرش بیمار 
وجود دارد، اما باید بدانیم که کادر درمان هم خســته شــده اند. 
وی درباره میزان آمادگی بیمارستان  امام خمینی )ره(،  اظهار کرد: 
تخت های ICU یک مقدار هنوز کافی نیستند که آن هم به دلیل 

کمبود نیســت، بلکه همکاران هنوز به این نتیجه نرســیدند که 
ایــن بخش هــا را در اختیار کرونا قرار دهند؛ در مجموع در حوزه 

دارو، تخت، اکسیژن و تجهیزات فعلا کمبود جدی وجود ندارد.
عمادی با انتقاد از بازگشــایی حضوری مدارس، گفت: این 
کار اشــتباهی اســت کــه مســئولین وزارت آمــوزش و پــرورش و 
وزارت علوم اصرار بر حضوری کردن کلاس ها و امتحان ها دارند؛ 
مــا چــوب ایــن موضــوع را خوردیم و بــاز هم خواهیم خــورد؛ اما، 

نمی دانم چرا در این زمینه مسئولین مربوطه کوتاه نمی آیند.
او با تاکید بر اهمیت تزریق و تکمیل واکسیناسیون، ادامه 
داد: تزریــق واکســن بــه خانم هــای باردار بســیار مهم اســت زیرا 
ایمونوگلوبولیــن از طریــق جفــت بــه کودکی که به دنیــا می آید، 
می رســد و ایمنی نســبی برای نوزاد ایجاد می شــود. بیش از یک 
ســال اســت که واکسیناســیون با انواع واکسن ها در حال انجام 
است و اگر قرار بود در جایی واکسن بر جنین  اثرگذار باشد حتما 
سر و صدای زیادی برپا می شد. واکسیناسیون کووید۱۹ تاکنون 
بر مادران باردار تاثیر منفی نداشــته اســت. ســوش امیکرون به 
نســبت ســایر جهش هــا بچه هــا را بیشــتر درگیــر می کنــد و باید 
حتما کاری کنیم تا برخورد کودکانی که هنوز واجد شرایط تزریق 
واکسن نیستند با بیماری کاهش یابد؛ یکی از اقدامات مناسب 

تزریق واکسن به مادران باردار است.

طرح »همسان سازی نظام پرداخت کارکنان دولت«
تدوین و در سال ۱۴۰۱ اجرایی خواهد شد

طــرح  اجــرای  و  تدویــن  گفــت:از  پــرورش  و  آمــوزش  وزیــر 
»همســان ســازی نظــام پرداخــت کارکنان دولــت«، در ســال ۱۴۰۱ 

اجرایی خبرداد.
بــه گــزارش روابــط عمومــی وزارت آمــوزش و پــرورش، یوســف 
نوری؛ در نشست صمیمی با فرهنگیان »شهرستان تربت حیدریه«، 
ضمن تقدیر از تلاش صادقانه معلمان و فرهنگیان استان خراسان 
رضوی در راه علم و دانش و تربیت آینده سازان کشور، اظهار کرد: 
نــگاه جامعــه بــه معلمان اســت، اگــر معلمــان نبودند امروز شــاهد 
حضور دانشمندان ایرانی در حوزه های مختلف هسته ای، سلولهای 
بنیادین و... نبودیم. وی با اشاره به جایگاه مهم »رسانه« در نظام 
آموزشــی کشــور، تصریح کرد: رســانه ها، یکی از ارکان مهم فرآیند 
تعلیــم و تربیــت هســتند کــه بایــد بــا برجسته ســازی فعالیــت های 
معلمان، اختراعات و نوآوری های دانش آموزان و ایثار و نیکوکاری 
اولیا و خیرّین نیک اندیش، در جهت بالندگی جامعه، نقش آفرینی 

کنند.
مؤثــر  و  مفیــد  کار  میــزان  افــزود:  پــرورش  و  آمــوزش  وزیــر 
»معلمان« نسبت به سایر کارکنان دولت بیشتر است و این مهم در 
ایام شیوع ویروس کرونا با توجه به حجم بالای فعالیت آنها در ارائه 
آموزش هــای مجــازی، مضاعف شــده اســت. نوری به دســتاوردهای 
نظام جمهوری اسلامی در حوزه آموزش و پرورش اشاره کرد و گفت: 
میانگیــن ســرانه فضای آموزشــی بــه ازای هر دانش آمــوز در ابتدای 
انقلاب کمتر از ۱.۵ متر مربع بوده است که اکنون این عدد به ۵.۲ 

مترمربع ارتقا یافته است.
عضــو کابینه دولت ســیزدهم با تأکید بر تغییــر روش آموزش 
در مدارس، از »حافظه محوری« به تربیت دانش آموزان »خلاق« و 
»کارآفرین«، گفت: بر اساس سندتحول بنیادین، موظف به تربیت 
دانــش آمــوزان تمــام ســاحتی و کارآفرین شــده ایم و در این راســتا، 
کتاب های درسی دانش آموزان به ویژه در مقطع ابتدایی باید مبتنی 
بر کارآفرینی و در جهت شکوفاسازی خلاقیت دانش آموزان باشند.
نــوری متولــی اصلــی پیگیــری امــور پیشکســوتان را ســازمان 
های تأمین اجتماعی و بازنشســتگی کشــوری دانست و گفت: علم 
بــه ایــن موضــوع، از مســئولیت آمــوزش و پــرورش در جهــت تکریم 
بازنشســتگان کــم نخواهــد کرد و ما خود را در مقابل بازنشســتگان 
فرهنگی، مسئول می دانیم و برای تکریم آنان، تلاش خواهیم کرد.

وزیــر آمــوزش و پــرورش ضمــن اشــاره بــه برخــی از جزئیــات 
»طرح همســان ســازی نظــام پرداخت کارکنان دولت« خاطرنشــان 
کرد: این طرح از ســوی ســازمان امور اداری و اســتخدامی تهیه و در 
ســال ۱۴۰۱اجرایــی خواهــد شــد، بــرای »طــرح رتبه بنــدی معلمان« 
نیــز در ســال آینــده ۲۵هزار میلیارد تومان بودجه پیش بینی شــده 
اســت. وی درخصــوص تغییــرات انجــام شــده در مدیریــت صنــدوق 
ذخیــره فرهنگیــان، افــزود: در تــلاش هســتیم با مدیریــت صحیح و 

انجــام فعالیت هــای اقتصادی مؤثر، صنــدوق ذخیره فرهنگیان را به 
سوددهی مناسب برسانیم.

وزیــر آمــوزش و پــرورش در پایــان با بیان این که شــعار اصلی 
دولت »مردمی ســازی« اســت تأکید کرد: در راستا این شعار تلاش 
خواهیــم کــرد »عدالــت آموزشــی و تربیتــی« و نیــز »نصیــب برابــر 
آموزشــی« را در مناطــق کمتــر برخــوردار، مرزی و عشــایری توســعه 

دهیم.

تخصیص ۴۰ هزار میلیارد تومان برای طرح 
رتبه بندی معلمان از سوی دولت و مجلس

محســن زنگنــه نیــز در این  نشســت گفــت: بالغ بــر ۲۵ هزار 
میلیــارد تومــان از منابــع بودجــه ۱۴۰۱ دولــت بــرای اجــرای طــرح 
رتبه ربندی معلمان تخصیص یافته و کمیسیون تلفیق و نیز ۱۵ هزار 

میلیارد تومان به افزوده است.
نماینــده شهرســتان های تربــت  حیدریــه زاوه و مــه ولات در 
مجلــس شــورای اســلامی گفت: بحــث رتبه بندی معلمان ســال ها 
در مجلس و دولت های قبل معطل مانده بود و مجلس یازدهم و 
دولت سیزدهم بیشترین توجه را به معلمان و به سرانجام رساندن 
این طرح داشته اند. وی اظهار کرد: طرح مزبور اکنون بین مجلس 
و شــورای نگهبان در رفت و برگشــت اســت که ممکن است تصمیم 
گیــری در خصــوص آن به مجمع تشــخیص مصلحت نظام کشــیده 

شود.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه اکنــون طــرح تعییــن تکلیــف معلمــان 
نهضتی در مجلس در حال بررســی اســت، گفت: مجلس یازدهم و 
دولت سیزدهم، با وجود بضاعت کم مالی کشور، بیشترین توجه را 
به معلمان داشته اند و دولت به شدت پیگیر رفع مشکلات معلمان 

اســت، اما برخی ایرادات هم که توســط نمایندگان مجلس به طرح 
رتبه بندی معلمان گرفته شده، بحث کارشناسی است.

زنگنه افزود: مســاله این اســت که آیا باید شــاخصه های رتبه 
بنــدی معلمــان را پژوهشــی ببینیــم یا آموزشــی و بنده با بخشــی از 
طرح رتبه بندی که همین شاخص هاست مخالف بودم، چون نظام 
دانشــگاه پژوهش محور، اما نظام آموزش و پرورش، آموزش محور 

است.
نماینده کاشــمر و رییس مجمع نمایندگان خراســان رضوی در 
مجلــس شــورای اســلامی نیــز در این نشســت بــا تجلیــل از مقام و 
جایگاه معلمان، گفت: اشتباه یک پزشک موجب مرگ فرد می شود 
اما اشتباه معلم می تواند انسانی بسازد که یک جامعه را گمراه کند 
و اگــر قــرار شــود معلــم بعد از کلاس در تاکســی کار کنــد، این برای 

کشور خسارت بار خواهد بود.

حق انتخاب در نحوه دریافت 
غرامت »مرخصی زایمان«

مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی 
در پاســخ بــه اینکــه آیا واریز ماهانــه یا یک جای غرامت 
مرخصــی زایمــان "اختیــاری" اســت یا به یــک رویه واحد 
بــرای همــه بیمــه شــدگان تبدیــل شــده اســت؟؛ از حق 

انتخاب مشمولان خبرداد.
مهدی شکوری در گفت وگو با ایسنا، درباره برقراری 
ماهانه غرامت مرخصی زایمان توضیح داد و در این باره 
اظهــار کــرد: از شــهریورماه ســال جاری که دســتورالعمل 
پرداخــت ماهانــه دســتمزد مرخصــی زایمــان صادر شــده 
اســت، غرامت ها را به طور مرتب و ماهانه پرداخت می 

کنیم و رشد خوبی هم داشته است.
وی افــزود: قبل از صدور این دســتورالعمل، شــش 
مــاه اســتحقاقی پــس از اتمــام دوره مرخصــی بــه صورت 
یکجا پرداخت می شد که با تدابیر اتخاذ شده سازوکاری 
فراهم شد تا فردی که در مرخصی زایمان به سر می برد 

بتواند هرماه مبلغی را دریافت کند.
مدیرکل امور بیمه شــدگان سازمان تامین اجتماعی 
بــا بیان اینکــه پرداخت ماهانه غرامت ایــام بارداری جزو 
تکالیــف مقــرر مــا اســت کــه هرمــاه انجــام مــی دهیــم و 
خوشــبختانه اســتقبال خوبــی از آن شــده اســت گفــت: 
هرماه دستمزد مذکور برای افرادی که شماره حسابشان 

را اعلام کرده اند واریز می شود.
شکوری در پاسخ به اینکه  چرا پرداخت این هزینه 
بعضــا بــا وقفــه همــراه اســت؟ گفــت: علــت بــه ارســال 
لیســت از ســوی کافرما برمی گردد. به عنوان مثال وقتی 
می خواهیم کمک غرامت آذرماه را بپردازیم باید لیســت 
آذرمــاه از ســوی کارفرمــا ارســال شــده باشــد کــه ببینیم 
کارکردی برای فرد رد شــده یا صفر اســت. طبق ماده ۳۰ 
قانــون تامیــن اجتماعــی، کارفرمــا یک ماه مهلــت دارد تا 
لیســت کارکنانش را ارســال کند؛ به این ترتیب وضعیت 
فــرد در آذر تــا انتهــای دی ماه مشــخص می شــود اما به 
محض اینکه لیست بیاید، این هزینه پرداخت می شود.
وی در پاســخ بــه اینکــه آیــا واریــز ماهانــه یــا یــک 
جــای غرامــت مرخصــی زایمــان اختیاری اســت یــا به یک 
رویه واحد برای همه بیمه شــدگان تبدیل شــده اســت؟ 
اظهار کرد: بیمه شدگان مشمول ما، حق انتخاب دارند. 
ولــی عمومــا به ســمت دریافــت ماهانه رفته و اســتقبال 

کرده اند.
مدیرکل امور بیمه شدگان سازمان تامین اجتماعی 
در خاتمــه گفت: نکته دیگــر در باب غرامت ایام بارداری 
گفت: با وجود ۹ ماهه شدن مرخصی زایمان، شماری از 
افراد تمایل ندارند  آن را بیش از شش ماه ادامه دهند و 
چون افرادی را در خانوده دارند که از فرزندشان مراقبت 
کند لذا ترجیح می دهند که زودتر به ســرکار برگردند و 
مرخصی زایمان را شــش ماهه اســتفاده می کنند؛ اما به 
هــر صــورت طبــق قانــون مرخصی زایمــان تا ۹ مــاه قابل 

استفاده است.

توضیحاتی درباره »عیدی« 
شاغلان تابع قانون کار، 

کارمندان دولت و بازنشستگان
سرپرســت اســبق ســازمان تامیــن اجتماعــی درباره 
عیــدی بازنشســتگان و شــاغلان دولتی و تابــع قانون کار 

توضیحاتی ارائه کرد.
بــه گــزارش ایســنا، محمدحســن زدا در ویدئویی که 
شــب گذشــته در صفحه اینســتاگرامی اش منتشــر کرد، 
بازنشســتگان  عیــدی ۱۴۰۱ شــاغلان  دربــاره  توضیحاتــی 
ارائــه و اظهــار کــرد: قانون کار تکلیف عیدی شــاغلان تابع 
قانون کار را که در کارخانه ها، موسســات، شــرکت ها و 
... مشــغول فعالیــت هســتند را روشــن کــرده اســت و بر 
این اساس عیدی درنظرگرفته شده حداقل معادل دوماه 
حقوق پایه و حداکثر معادل سه ماه حقوق پایه است که 

کارفرما باید به آنان بپردازد.
وی تاکیــد کــرد:  نکته ای که باید به آن توجه شــود، 
این است که شاغلان تابع قانون کار، نباید دریافتی شان 

را ملاک قرار دهند بلکه حقوق پایه مدنظر است.
بــا  اجتماعــی  تامیــن  ســازمان  اســبق  سرپرســت 
اشــاره بــه اینکــه میــزان عیــدی شــاغلان در بخــش هــای 
دولتی)کارمندان دولت( از سوی دولت یک میلیون و ۶۰۰ 
هزار تومان درنظرگرفته شــده اســت، گفــت: دولت تحت 
عنــوان حمایــت از خانــوار، فرمــول جدیــدی ارائــه کرده که 
مطابــق آن بــه ازای همســر ۴۰۰ هزار تومــان و به ازای هر 

فرزند ۱۵۰ هزار تومان به این مبلغ افزوده می شود.
زدا در پایــان اظهارکــرد: بــرای بازنشســتگان نیــز یک 
عــدد ثابــت یــک میلیــون و ۶۰۰ هزار تومانی تعیین شــده 
اســت که زمان واریز آن را باید مســئولان ســازمان تامین 

اجتماعی تعیین و به حساب بازنشستگان واریز کنند.

ســازمان وظیفــه عمومــی انتظامی جمهوری اســلامی ایران 
اعلام کرد: کلیه مشمولان دارای برگ آماده به خدمت به تاریخ 
اسفند ماه سال ۱۴۰۰ می بایست در محل و مراکزی که در برگ 

معرفی نامه اعلام شده، حضور یابند.
بــه گــزارش ایلنــا بــه نقــل از پایــگاه خبــری پلیس، ســازمان 
وظیفــه عمومــی انتظامــی جمــوری اســلامی ایــران در اطلاعیه ای 
اعــلام کــرد: کلیــه مشــمولانی که بــرگ آماده به خدمــت به تاریخ 
اسفند ماه۱۴۰۰ دریافت کرده اند، می بایست با مراجعه به یکی 

از دفاتــر خدمــات الکترونیک انتظامی )پلیــس+۱۰( ، برگ معرفی 
نامــه مشــمولان بــه مراکــز آمــوزش را دریافــت و برابــر اطلاعــات 
مندرج در آن اقدام کنند. این دسته از مشمولان می بایست روز 
یکشــنبه یکم اســفند ماه ســال ۱۴۰۰ در ســاعت، محل و مراکزی 
کــه در بــرگ معرفــی نامــه مشــمولان اعلام شــده، حضــور یابند و 
به خدمت دوره ضرورت اعزام شــوند. مشــمولان اعزامی اســفند 
ماه می بایســت برگ واکسیناســیون کووید ۱۹ را با برگ واکســن 
مننژیت و دوگانه در روز اعزام به همراه داشته باشند. مشمولان 

مــی بایســت اصل مدارک مورد نیاز اعــم از برگ آماده به خدمت، 
برگ محل مراجعه، برگ واکسیناســیون، کارت ملی و شناسنامه 
و مدارک مربوط به شرایط خاص را به همراه خود داشته باشند. 
در ادامــه ایــن اطلاعیه آمده اســت؛ عدم حضــور به موقع در زمان 
و محل های تعیین شده غیبت محسوب شده و برابر ماده ۱۰ و 
۵۸ قانــون خدمــت وظیفــه عمومی با آنان رفتار خواهد شــد. این 
سازمان در این اطلاعیه متذکر شده که متقاضیان در صورت نیاز 
به اطلاعات بیشتر می توانند از طریق پایگاه اطلاع رسانی سازمان 
به نشانی www.vazifeh.police.ir ، سامانه تلفن گویا به شماره 
۰۹۶۴۸۰ و یا کانال خبرسربازی در پیام رسان سروش  به نشانی 

khabaresarbazi @ از آخرین اخبار مربوطه مطلع شوند.

فراخوان مشمولان اعزامی اسفند ۱۴۰۰

معاون وزارت بهداشت: شعار ما 
عدالت در نظام سلامت است

معاون درمان وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی شعار 
این وزارتخانه را عدالت در تعالی نظام سلامت اعلام کرد.

بــه گــزارش ایرنــا ســعید کریمــی ســه شــنبه در آییــن افتتــاح 
بیمارســتان شــهدای سلامت بنیاد برکت شهرســتان نی ریز فارس با 
تاکید بر تلاش برای کاهش محرومیت در کشــور،ادامه داد:  برنامه 
ریزی برای توســعه عدالت محوری در مناطق محروم کشــور تا ســال 
۱۴۰۴ و ایجــاد زمینــه هــای دسترســی عادلانــه مــردم ایــن مناطــق به 
خدمــات حــوزه ســلامت از اهــداف ماســت. معــاون درمــان وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی بهره برداری از بیمارستان شهدای 
ســلامت بنیاد برکت شهرســتان نــی ریز با همکاری مجموعــه وزارت 
بهداشت و ستاد اجرایی فرمان امام خمینی)ره( را نشان دهنده هم 
افزایی سازنده  در نظام دانست. کریمی بیان کرد: همه ما سربازان 
نظام هستیم که لازم است در کنار یکدیگر، هدف خدمت به مردم 
را بــه پیش ببریم.وی ایجاد زیرســاخت هــای جدید را به منزله ایجاد 
فرصتــی بــرای بهــره وری هــای بهتر از مراکز قدیمی دانســت و افزود: 
بــا نظــر مســوولان ســلامت اســتان فــارس، از بیمارســتان قدیــم این 
شهرســتان نیز همچنان در حوزه ســلامت استفاده می شود. معاون 
درمان وزارت بهداشت در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره 
 MRI بــه طــرح موضوع نیاز شهرســتان نی ریز به راه اندازی دســتگاه
گفــت: ایــن مورد پیگیری می شــود. او با بیان اینکه وزارت بهداشــت 
هــم اکنــون در اوج بحران کرونا قــرار دارد، اظهار کرد: همکاران ما در 
بیمارســتان های کشــور روزانه پذیرای بیش از ۶۰ هزار مورد مراجعه 
هســتند و بــه طــور متوســط، بیش از چهار هــزار بیمار جدیــد در روز 
بســتری می شــوند. کریمی ادامه داد: این حجم گسترده خدمات به 
همت پزشکان، پرستاران و کارکنان مجموعه سلامت کشور ارائه می 
شود که با همه دشواری ها و محدودیت های مالی، کماکان در حال 
خدمــت رســانی به مردم هســتند؛ این در حالی اســت کــه در بحران 
کرونا، در بسیاری کشورهای اروپایی با وجود امکانات پیشرفته، مردم 
در پشت بیمارستان ها در انتظار خدمت بودند، اما در ایران با تلاش 

شبانه روزی و دلسوزانه، هیچ بیماری از خدمت محروم نماند.


